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Държавната компания “Автомагистрали” е получила поръчката 
за ремонта на пропадналия мост преди Вакарел на магистрала “Тра-
кия” и то на двойно по-висока цена от очакваната.

ик сРещу 
съвета на ес 
за истанбулската 
конвенция

ПРокуРатуРата 
и мвР Подхващат 
смъРтта  на 
анГел хРистов

Стр. 15

Коалиция 
„Почти”

очти сме установили, че този за-
пис не може да се извърши от таблет 
вкъщи, изхърка тези дни ген. Ата-
нас Атанасов и изръмжа на всички, 
които се съмняват в светлите евро-
атлантически пориви на бъдещия 
кабинет.

това е някакво ново състояние на 
градското дясно. то изгълта Бойко 
Борисов, преглътна Делян Пеевски, 
забрави битката с корупцията и по-
тъна в блатото на своите лъжи. и 
всичко това подлютено с алчен бля-
сък за власт в очите. в името на тази 
власт те измамиха всички и заченаха 
поредното ГМО-уродче, което ще се 
упражнява в управлението.

но понеже дори и тази отровна 
амнезия не се просмуква толкова 
бързо в мозъците на зомбирания 
им електорат, е необходим образ 
на врага - службите, путинистите, 
комунистите, националистите и 
кой ли още не. сега те са жертви-
те - били ги записали службите. те 
почти знаели това. 

тази формулировка “почти” оба-
че е истинска радост. 

това е като почти бременна 
жена. 

Почти политик. 
Почти морал между ГеРБ и ПП. 
Почти невинен Бойко Борисов. 
Почти голям протест в софия. 
Почти умерен сектант от ДБ.
Почти истина, че ще бъдат алтер-

натива.
с такива титани на мисълта и ин-

тригите този новия кабинет го чака 
светло бъдеще.

Почти светло бъдеще.

П

Александър СимоВ

„лудоГоРец” 
отнема 
титлата 
от цска

60 на сто
доволни 
от сивата 
икономика

БсП задържа твърдата си 
позиция срещу кабинет на 
подмяната, какъвто днес ще 
бъде представен пред прези-
дента Румен Радев. ПП-ДБ 
ще му върнат мандата из-
пълнен, след като обявиха 
имената на кандидатите за 
министри в петък. 

“Постигнатото съгласие 
за редовно правителство 

няма да сложи край на по-
литическата криза”, катего-
ричен бе депутатът от БсП 
Румен Гечев. 

той бе категоричен, че 
няма как тези две на думи 
коренно различни формации 
да преследват общи цели и 
да доведат до позитивни ре-
зултати.

в петък стана ясно, че 

двете коалиции ПП-ДБ и 
ГеРБ-сДс са постигнали 
съгласие за състава на ка-
бинет, който ще бъде воден 
от николай Денков и Ма-
рия Габриел на ротационен 
принцип, в противоречие на 
конституцията.

Засега ДПс се колебае 
дали да го подкрепи. в събо-
та депутатът Хамид Хамид 

обяви, че партията му не вяр-
ва на участниците в този про-
цес, защото ГеРБ и ПП-ДБ 
са излъгали своите избирате-
ли. вчера обаче от ръковод-
ството на ДПс заявиха, че 
решение по въпроса още не 
е взето и това ще стане след 
като бъде върнат мандата на 
президента.  

ПП-ДБвръщатизпълненмандатаднес

бсП против кабинет 
на подмяната

Стр. 3

еРдоГан
ПРедстави
новия си
кабинет

СниМкабта

ВкаДъР

 В розовите градини в Крън се извърши ритуала “Розобер”. Той е част 
от Празника на розата, който се проведе за 120-и път в Казанлък
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“не трябва и няма да 
позволим подмяна на ис-
торията и разрушаване-
то на паметници, защо-
то те са нашата памет”, 
заяви зам.-председате-
лят на пГ на “БСп за 
България” Иван Ченчев 
по време на традицион-
ното за 2 юни събиране 
в туристически-възпо-

минателен комплекс 
“Бунтовна”, което со-
циалисти от кръстевич, 
копривщица, Стрелча, 
Съединение правят вся-
ка година. Той благода-
ри на хората за това, че 
помнят и почитат мест-
ните си герои и борци 
за свобода. Ченчев под-
черта, че в условията на 
политически екстреми-
зъм, срамни договорки, 
власт на всяка цена и 
задаващо се правител-
ство на омертата, чиято 
основна цел е да спаси 
Бойко Борисов, БСп е 

останала единствената 
стабилна партия с грижа 
за хората.

Иван Ченчев при-
помни, че партията се 
е отказала да говори за 
за постове, имунитети 
и зависимости, а про-
дължава работата си за 
хората и ще продължи 
да отстоява политиките 
си. “БСп ще се проти-
вопостави на всеки опит 
за подмяна на национал-
ния интерес и реалната 
грижа за хората”, каза 
още Иван Ченчев в раз-
говорите си с хората.

погребението на Ангел 
Христов, по-известен като 
един от братята Галеви, бе 
спряно вчера. ден по-рано 
стана ясно, че той се е нами-
рал в България и е починал 
от инфаркт на 54 години, а 
близките му искат да бъде 
погребан в дупница. Вчера 
следобед в  църквата “Св. 
Георги победоносец” в гра-
да трябваше да бъде покло-
нението му.

То обаче бе отложено за-
ради разследването, свърза-
но с начина, по който Хри-
стов се е прибрал в България, 
без да бъде задържан. още в 
10 часа коли на жандарме-
рията и полицията влязоха 
в имението му в село Реси-
лово. няма данни той да е 
минал границата с лични до-
кументи и се предполага, че 
е използвал фалшиви. 

Със заповед на минис-
търа на вътрешните работи 
Иван демерджиев започват 
две проверки, свързани Ан-
гел Христов. първата е за 
това как Христов е влязъл 
у нас, тъй като срещу него 
има вляза в сила присъда и 
следва да бъде арестуван от 
граничната полиция. Вто-
рата проверка е свързана 
с работата на полицията в 
кюстендил. Ще трябва да се 
изясни защо местната струк-
тура на МВР не е придобила 
информация, че Христов е в 
дома си в дупнишкото село 
Ресилово.

отделно прокуратурата 
е образувала две разследва-
ния във връзка със смъртта 
на Ангел Христов. първото 
разследване ще установява 
причините за смъртта и ще 
трябва да потвърди самолич-

ността му. по първоначални 
данни по тялото на мъжа 
няма следи от насилие. Въ-
преки това е назначена ау-
топсия. Второто разследване 
е за подпомагане на лице за 
избягване на наказателно 
преследване. То цели да ус-
танови помагал ли е някой 
на Христов да се укрие в 
дома си в Ресилово и колко 
време е продължило това.

Ангел Христов е роден в 
Сандански и с пламен Галев 
всъщност не са братя. през 
2011 г. те бяха бяxa пpиз-
нaти зa винoвни зa opгaни-
зиpaнe нa пpecтъпнa гpyпa и 
бяxa ocъдeни нa cъoтвeтнo 7 
и 5 гoдини зaтвop. Те избя-
гаха от страната през 2012 
г., малко преди да получат 
окончателни присъди и се 
издирват от Интерпол с чер-
вена бюлетина.

79-ата годишнина от гибелта на 
партизани и ятаци от отряд “народен 
юмрук” отбеляза БСп на паметници-
те край руенските села добра поляна 
и Топчийско. За да почетат паметта 
на загиналите и да припомнят за под-
вига и героизма им, на поклонението 
дойдоха народният представител от 
пГ на “БСп за България” инж. петър 
кънев, областният председател на со-
циалистите в Бургас Стойко Танков, 
председателят на обС на БСп в Бургас 
Живко Господинов, председателят на 
обединението на жените социалистки 
Тинка Желязкова, много активисти и 
симпатизанти на партията от Бургас и 

региона.
на 22 юни 1944 г. край село добра 

поляна след нечовешки мъчения, без 
съд и присъда, са разстреляни партиза-
ните Георги Тодоров, Илия долапчиев, 
киро киров, Христо Тонозлиев, както 
и ятаците Мехмедали Мехмедов, Мех-
мед Махмудов, Али Алиев, Мехмед 
Топалов. на 2 юли 1944 година край 
село Топчийско са разстреляни и за-
ровени полуживи 23 партизани и ята-
ци. на 19 юни 1944 г. в сражение край 
село козичино и Балабан дере са заги-
нали 8 партизани, начело с командира 
на отряд “народен юмрук” николай 
Лъсков. 

полицаи хванаха 43 мигранти в ка-
мион по централен булевард в София, 
част от тях са настанени в болница.

към 10,20 ч., в района на бул. “Бо-
тевградско шосе” и “околовръстен 
път” полицаи спрели товарен автомо-
бил, за който имало информация, че 
превозва нелегално чужди граждани. 
при последвалата проверка в товарния 

отсек са установени 43-ма мъже без 
документи за самоличност, но вероят-
но са от Афганистан. Шестима от тях 
дошли транспортирани за преглед в 
болница. 

С полицейска заповед за срок до 
24 часа са задържани водачът и негов 
спътник, български граждани, и двама-
та известни на органите на реда.

Анализите на Министер-
ството на труда и социалната 
политика показват, че в близ-
ките години 90% от работните 
места в България ще изискват 
от служителите да владеят 

дигитални умения. В момента 
обаче около 30 на сто от хора-
та имат такива умения. Ана-
лизите сочат още, че 65% от 
днешните първокласници ще 
работят професии, които все 

още не съществуват.
европейският съюз си по-

ставя като цел до 2030 година 
80% от населението на Ста-
рия континент да притежава 
основни дигитални умения. 

Затова и от министерствата 
на социалната политика и на 
образованието съвместно с 
бизнеса и синдикатите разра-
ботват модели за обучения. 

очаква се в следващите 

няколко години над 700 хи-
ляди българи да преминат 
през обучения за дигитални 
умения, като ще се подкрепят 
както заетите - с ваучери, така 
и работодателите. 

Прокуратурата и МВР подхващат 
смъртта Ангел Христов
ПогребениетонаединотбратятаГалевибеспряно,нееяснокаксеевърналвБългария

65% от първокласниците ще работят  
в професии, които още не съществуват

ИванЧенЧев:

Няма да позволим  
подмяна на историята

Хванаха камион  
 с 43 мигранти в София

С едноминутно мълчание в Добра поляна и в Топчийско  
присъстващите отдадоха почит към  подвига на загиналите 
герои и положиха венци и цветя пред мемориалите

БСП почете загиналите от отряд 
„Народен юмрук“

Бившата омбудсманка Мая Манолова беше един от 
политиците, за които се говореше, че е от най-приближените 
на братя Галеви. Един от прякорите, с които тя и до днес  
е известна е “сестра Галева” - намeк за това, че нейният 
политически възход започна и се осъществи именно  
с подкрепата на тези криминални босове 
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“постигнатото съгласие за редовно 
правителство няма да сложи край на по-
литическата криза. Това е политическо 
квазимодо. няма как да се нарече по 
друг начин, когато двете партии, които 
съществуваха благодарение на другата, 
сега се съюзяват. няма как тези две уж 
на думи коренно различни формации да 
преследват общи цели и да доведат до 
общи резултати”. Това заяви народни-
ят представител от “бСп за българия” 
проф. румен гечев в тв ефир. Според 
него се прави редовно правителство, за 
да се спасява бойко борисов

Социалистът обясни, че тази упра-
вленска комбинация притеснява бСп 
по две основни причини - двете коа-
лиции влизат в омертата по защита на 
техните имунитети, тъй като и двете 
държат някакви папки с факти едни 
срещу други. В същото време се проти-
вопоставят на главния прокурор, който 
макар и доста късно, все пак се раздви-
жи през последните седмици, допълни 
гечев. като втора причина той посочи, 
че двете партии нямат различие по от-
ношение на възможно най-активното 
участие на българия във войната в Ук-

райна. “Това, с което ние от бСп кате-
горично не сме съгласни, не е съгласен 
и българският народ. Те може да вка-
рат българия в активни действия”, пре-
дупреди гечев.

Социалистът коментира и записите 
от заседанието на националния съвет 
на пп. “от това, което се чу в записа 
на пп, се изправиха косите на всички 
българи. Там има елементи на дикта-
тура - смяна на шефове на службите 
за национална сигурност, смяна на ди-
ректори на дирекции на регулаторните 
органи, смяна на ръководството на ре-

гулаторни органи”, заяви той.
Социалистът нарече театър “Мно-

гострадална геновева” уж конститу-
ционното мнозинство между герб, 
пп-дб и дпС. “Там най-вероятно е 
договаряна подкрепа за правителство-
то. не е логично да са разговаряли за 
конституционна реформа, тъй като 
може ли някой да каже каква реформа 
ще правим?”, попита той.

решението на народното събрание 
да извади следствието от прокурату-
рата гечев определи като незаконно и 
несправедливо. 

лидерът на бСп призова 
бойко борисов да си даде сам 
имунитета. Това стана след 
като главният прокурор иван 
гешев внесе в деловодството 
на парламента искане за сва-
ляне на имунитета на народен 
представител и бивш минис-
тър-председател бойко борисов 
по предложение на Софийската 
градска прокуратура. В пред-
ложението на наблюдаващия 

прокурор от Сгп се посочва, 
че по делото е необходимо да 
бъдат извършени действия по 
разследването, включително 
и привличане в качеството на 
обвиняем, които са с характер 
да засегнат правната сфера на 
народния представител.

“ако е мъж, борисов да 
си даде сам имунитета и да не 
прави заложници народното 
събрание и цялата държава на 

собственото си оцеляване”, за-
яви нинова. 

“или пък коалицията на 
страха ще изпълни предложе-
нието на Христо иванов да на-
правят комисия, която 6 месеца 
“да тупа топката”, за да спасят 
борисов от правосъдие? нали 
сам казва, че е невинен”, заяви 
нинова, като призова тази не-
винност да се докаже в честен 
и прозрачен процес.

Социалистите отново из-
разиха категорична позиция 
да не се пипа Сребърния фонд. 
по време на заседанието на 
парламента в петък лидерът 
на партията корнелия нино-
ва припомни, че Сребърният 
фонд е създаден през 2006 г. 
от бСп. Той е специализи-
ран, целенасочен и уреден в 
закона само за гарантиране на 
устойчивост на пенсионната 
система. Сега обаче служеб-
ното правителство иска тези 
пари да бъдат размразени и 
използвани. “Министърът на 
финансите казва, че парите 
за пенсии са осигурени, то-
ест пари от Сребърния фонд 
не им трябват. Тогава за как-
во? Ще бъдат ли откраднати 
и те, като тези от Здравната 
каса?”, попита нинова. Тя оп-
редели като притеснителни и 
абсурдни думите на социал-
ния министър лазар лазаров, 
че парите ще се използват не 
само за доо, а и за всички 
други разходи от публичните 
финанси.

“Знаете ли, че като напра-
вихме разбивка на резерва 
се вижда, че още през март 

и април сметката е отрица-
телна. Това означава, че още 
през тези месеци служебният 
кабинет, в разрез със закона, 
с който им забраняваме да 
го правят, са ползвали този 
фонд. и сега с това предложе-

ние, със задна дата, искат да 
им узаконим беззаконието”, 
разкри нинова и уточни, че са 
използвали парите за плаща-
не на текущи разходи.

лидерът на социалистите 
ще сезира правораздавател-

ните органи, а бСп ще гла-
сува против това да се крадат 
пари от фонда. “Това са пари 
само за пенсии, а не да си хар-
чите за каквито разходи ви 
хрумне”, заключи корнелия 
нинова.

бСп се е обърнала офици-
ално и към управителя на бнб 
и към министъра на финанси-
те с искане да им бъде предос-
тавена детайлна информация 
за състоянието на фискалния 
резерв на страната. 

От стр. 1

позицията на иТн е, че това правителство, е рожба на нещо твърде 
безпринципно и партията на Слави Трифонов няма да го подкрепи.

“Възраждане” още от самото начало обявиха, че няма да дадат под-
крепа.

“Въпреки всички компромиси, които направи, парламентарната гру-
па на герб-СдС ще подкрепи този кабинет в името на стабилността 
и на развитието на държавата. направихме прекалено компромиси. не 
помня в историята някой да се е отказал от своя мандат, за да даде шанс 
на следващ такъв, само и само да има редовно избрано правителство”, 
заяви десислава атанасова, председател на пг на герб-СдС. Тя при-
помни, че участието им в това правителство с втория мандат е само с 
кандидата за ротационен премиер Мария габриел.

Министър-председателят гълъб донев днес свиква открито извън-
редно заседание на Министерския съвет, на което ще представи доклад 
за резултатите от работата на служебния кабинет във втория му мандат 
за периода от 3 февруари до 5 юни.

РуменГечев:

Прави се правителство, за да 
се спасява Бойко Борисов
Бъдещатауправленскакомбинациянямадасложикрай
наполитическатакриза,заявидепутатътотБСП

БСП против кабинет на...нинова:

Ако е мъж, Борисов 
да си даде сам имунитета

Социалистите питат ще бъдат ли 
откраднати парите от Сребърния фонд
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Жителите на пограничното 
село кардам са своеобразен 
трафик регистратор на тежките 
камиони, които идват от Ук-
райна. Според тях в последно 
време се забелязва засилване 
на камионите - цистерни, кои-
то носят сурово олио, съобщи 
нова телевизия. 

“Въпреки забраната, която 
наложи еС за внос на земе-
делска продукция, продължа-
ват да вървят камиони, тъй 
като изпълняват най-вероятно 
стари договори, подписани 
преди влизането на забраната. 
наблюдава се още една тен-
денция - влизане на цистерни 
с нерафинирано олио и молдо-
вски камиони, което ме води на 
мисълта, че част от украинска-
та продукция преминава през 
молдова и пристига в еС от 
България”, смята зърнопроиз-
водителят михаил Герасимов.

Забраната, която важи до 
6 юни, включва само четири 

зърнени култури - пшеница, 
слънчоглед, царевица и рапи-
ца. Според местните земедел-
ци вносът на суровото слън-
чогледово масло ги ощетява не 
по-малко.

пренасищането на пазара 
води до срив в цените - и на 
пшеницата, и на слънчогледа.  
“миналогодишната реколта 
от пшеница по време на жът-
ва вървеше по около 690 лв. за 
тон. В момента се срина заради 
вноса на цени от порядъка на 
380-400 лв./т. Слънчогледът от 
изкупна цена 1160-1200 лв./т. 
миналата година, в момента се 
търгува по 680-690 лв./т.”, зая-
ви Герасимов.

Иван Балабанов изчислява, 
че общата му загуба от ниска-
та изкупна цена на продадения 
слънчоглед е 200 000 лв. Загу-
бите пък не могат да се ком-
пенсират с тазгодишната ре-
колта, защото себестойността 
й е твърде висока. Въпреки ни-

ските изкупни цени, земедел-
ците, особено по-малките, са 
принудени да продават зърно-
то си евтино, за да отворят мяс-
то за новата реколта. не само 
предстоящата жътва обаче ги 
кара да продават на безценица. 
производителите за пореден 
път настояват за затягане на 
граничния контрол.

“кризите продължават, те 
не са овладени”, призна слу-
жебният министър на земе-

делието Явор Гечев по повод 
продължаващия внос на укра-
инска земеделска продукция у 
нас. 

“при пшеницата и при зър-
нените култури според мен ще 
продължат не само този се-
зон”, допълни той. по думите 
на ресорния министър евро-
пейският съюз не е достатъчно 
прецизен и бърз във взимането 
на решения. Според Гечев спи-
рането на вноса от Украйна е 

била временна мярка, но тряб-
ва да продължи, въпреки че не 
се очаква тя да повлияе както 
браншът би искал. Той обяви, 
че голяма част от родната про-
дукция е била продадена, но все 
още има по складовете. произ-
водители изчакват с надежда 
изкупните цени да се вдигнат. 
Гечев призова ек да направи 
гаранционни фондове, за да 
могат да се изнасят количества 
и да се търсят нови пазари.

60% от хората, които 
са работили в сивия сек-
тор смятат, че недеклари-
раният труд не е сериозно 
нарушение, а повече от 
половината от тях твър-
дят, че са съгласни да 
работят без осигуровки. 
Това показва проучване 
на Института по социоло-
гия и философия на Бан, 
съобщи БнР. 

от анкетираните 1800 
души 40% признават, 
че поне веднъж им се е 
случвало да работят без 
договор, да се осигуряват 
върху по-малка сума от 
реалната заплата или да 
получават допълнително 
възнаграждение на ръка. 

“Хората смятат, че да 
не те осигуряват и да ра-
ботиш без договор не е 
кой знае каква беда или 
нарушение”, коментира 
алексадър Герганов от 
института по социология. 
политическата неста-
билност и несигурност в 
страната подхранват фор-
мите на недекларирания 
труд, заради корупцията 

и размитата отговорност, 
каза още той. Според Гер-
ганов липсва солидарност 
в мисленето на хората, 
което свързваме с ниско-
то доверие в институции-
те, в държавата.

Българската икономи-
ка би била с над една тре-

та по-голяма, ако сивият 
сектор излезе на светло. 
делът на сенчестата ак-
тивност у нас е най-висо-
кият сред страните от еС 
- над 33%, показа неот-
давна доклад, изготвен за 
подкомисията по данъчни 
въпроси към европейския 

парламент. Това означа-
ва, че по предварителни 
оценки за БВп икономи-
ческа дейност на стойност 
около 55 млрд. лв. мина-
лата година е останала из-
вън радара на държавните 
органи и официалната 
статистика.

Въпрекизабраната:

предвижда се уве-
личение на цената на 
водоснабдяването в 
Софийска и перниш-
ка област съответно с 
44% и 46%. Това ста-
ва ясно от докладите, 
внесени за разгледане в 
енергийния регулатор 
(кеВР) през тази сед-
мица, предаде БнР.

Вик - София област 
снабдява с вода 21 на-
селени места в Софий-
ска област (без София), 
сред които елин пелин, 
Ихтиман, костинброд, 
копривщица, правец, 
Самоков и Своге. 

дружеството твър-
ди, че има нужда от 
увеличение на цената 
на водата от 2,56 лева 
до 3,69 лв. за кубик с 
ддС. В 5-годишния си 
бизнес план водоснаб-
дителното дружество 
предвижда да инвести-
ра близо 14 милиона 
лева за подобряване 
на качеството на водо-

снабдяването.
Вик перник об-

служва общините пер-
ник, Брезник, Земен, 
Радомир и Трън. дру-
жеството изчислява, че 
цената на водата вече 
трябва да се повиши от 
2,43 лв. на 3,56 лв. за 
кубичен метър с ддС. 
дружеството предвиж-
да 12 милиона лева ин-
вестиции за реконстру-
иране на водопровода в 
перник и Радомир. 

“крайната цел е да 
няма прекъсване на ус-
лугата и да се намали 
риска от възникване на 
нови кризи с водоснаб-
дяването на областта от 
язовир Студена”, твър-
дят от дружеството.

Решението се взи-
ма енергйния релатор 
с одобряването на биз-
нес плановете на двете 
Вик дружества. ако 
това се случи, новите 
цени ще влязат в сила 
от 1 юли.

оптимистичната дата за влизане на 
България в еврозоната е 1 януари 2025 г., 
а 3 процента дефицит в бюджета може 
да се постигне в средата на следващата 
година. Това каза пред БнР Григорий 
Вазов, член на Фискалния съвет. 

“личното ми мнение е, че преди да за-
почне да се прави новият бюджет, трябва 
да има нова фискална цел, защото тя до-
сега е цел за оцеляване”, каза още Вазов. 

по думите му трябва да се направи и 

нова стратегия за управление на държав-
ния дълг.

В отговор на въпрос дали са пости-
жими три на сто дефицит Вазов посочи, 
че е възможно, но не в сроковете, които 
в момента се издигат в политическите 
лозунги. 

“Смятам, че до края на годината това 
не може да стане и е логично да започне 
да се изпълнява след юли-август следва-
щата година. Тогава можем да мечтаем, 

че можем да постигнем този дефицит”, 
каза още той. 

по думите сега не може да се свият 
социалните разходи, както и разходи, 
свързани с издръжката на държавата. 
няма време за сериозни инвестиции, 
както и капацитет за извършването на 
тези капиталови разходи, с които да бъде 
заложена сериозна възвращаемост към 
бюджета, за да се постигне три на сто 
дефицит. Тези три процента ще започнат 

като реалност след средата на 2024 г.
Според Вазов влизане в еврозоната 

от 1 януари не може да се осъществи, 
тъй като не отговаряме на изискваните 
макроикономически параметри. по ду-
мите му реалистичната дата за влизане в 
еврозоната е след август 2024 г. , а най-
реалистично е 1 януари 2025 г. Самите 
институции на еС имат срокове за взе-
мане на решения и подготовка на много 
документи.

Дефицит от 3 на сто невъзможен, в еврозоната - най-рано от 2025 г.

До 46% скок  
на водата в Перник  
и Софийска област

Повечето работещи в сивия сектор  
не го смятат за нарушение

България е с най-голям дял на сивата икономика в ЕС 

Новатенденция-цистернисъссуровоолиосазамениликамионитесъсслънчоглед

Вносът от Украйна не секва
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държавната компания “автомаги-
страли” спечели поръчката за ремонта 
на пропадналия мост преди Вакарел на 
магистрала “Тракия”, където от месеци 
се образуват километрични тапи. Това 
става ясно от регистъра на обществе-
ните поръчки, предаде “медиапул”. 
Това е може би първата обществена 
поръчка, която печели държавната 
фирма за ремонт след скандалните до-
говори с инхаус възлагането по време-
то на ГеРБ на магистрала “Хемус” и 
скоростния път Видин - Ботевград.

и тази поръчка е по новия почин, 
въведен от служебното правителство 
на Румен Радев - участват няколко 
кандидати, но до отварянето на цено-
вите оферти остава само един. нещо 
повече, ако преди се вместваха в про-
гнозната стойност на обекта, този 
път “автомагистрали” е дала над два 
пъти по-висока цена от индикативна-
та. но това не е изненада, ако се имат 
предвид действията на кабинета на 
Стефан Янев. Тогава довършването 
на ремонта на пътя между Владая и 
драгичево само за два месеца също 
поскъпна двойно.

Въпреки, че съоръжението поддаде 
още през февруари и оттогава се тру-
пат километрични опашки в час пик на 
магистралата, а тировете се пренасоч-
ват по обходен път, обществената по-
ръчка беше обявена чак през втората 
половина на април. оферти подадоха 

трима кандидати - държавната ком-
пания “автомагистрали” еад, “оРС 
инфраструктура” оод, която спе-
чели ремонта на тунел “Топли дол” 
неотдавна, и “парсек Груп” еоод. 
до отварянето на ценовите оферти е 
допусната единствено “автомагистра-
ли” с предложение от 659 077, 58 лв. 
без ддС. За сравнение индикативната 
стойност на обществената поръчка е 
300 000 лв. без ддС.

“оРС инфраструктура” е отстра-
нена, защото не е представила ценова 
оферта. “парсек Груп” са елиминира-
ни, защото не са доказали професио-
налните способности на екипа, който 
ще работи и нямат такъв опит, показ-
ват публикуваните документи. Така 
областното пътно управление в Со-
фия за победител в поръчката избира 
държавната компания “автомагистра-
ли” с двойно по-високата цена.

Започват проверки в цялата страна на небанковите фи-
нансови институции за добросъвестното зачитане на правата 
на потребителите по сключени договори за бързи кредити. 
Това стана ясно от думите на министъра на икономиката и 
индустрията никола Стоянов. 

екипи на комисията за защита на потребителите за-
почват инспекции на място в офисите на фирмите за лесни 
пари. през последните месеци кЗп извърши предварителен 
преглед на договорите и счетоводните документи на компа-
ниите, опериращи у нас. Той показва наличие на сериозни 
нарушения, в това число нелоялни търговски практики и не-
спазване на Закона за потребителския кредит, които изкри-
вяват пазара.

повод за проверките са и множество сигнали за неясни 

или объркващи условия в договорите, подвеждаща информа-
ция и др. В миналото е правен опит проблемът да се реши 
чрез нов закон. експертният анализ обаче показва, че в осно-
вата на проблема са липсата на контрол и превенция. компа-
ниите са били оставени да залагат нерегламентирани клаузи 
в договорите си, с които потребителите са се обвързвали. 
След подписването на договора от двете страни реално е на-
лице законно основание за събиране на вземания от нелоялни 
търговски практики.

Затова основна цел на проверките е отстраняване на 
всички подобни незаконни практики, за да бъдат правата на 
клиентите максимално защитени, казаха от икономическото 
министерство. Ще се цели и постигане на по-добра информи-
раност и гаранции за потребителите на бързи кредити. 

Три от четирите мегапоръчки на обща стой-
ност над 2,8 млрд. лв. без ддС са спрени, става 
ясно от информация в Регистъра за обществени 
поръчки. Това се е случило на 25 май, но все 
още липсва яснота за причините. от министер-
ство на транспорта са съобщили пред еconomic.
bg, че търговете са спрени “във връзка с постъ-
пили уведомления от кЗк за образувани произ-
водства по жалби на заинтересовани лица”.

Спрени са поръчките за доставка на 7 дву-
етажни мотриси, 35 едноетажни и 20 пуш-пул 
влака. единствено поръчката за 18 маневрени 
локомотива не е прекратена. преди около сед-
мица стана ясно, че именно трите поръчки се 
обжалват от големи международни компании 
пред кЗк. 

преди дни транспортният министър Хрис-
то алексиев заяви, че не се притеснява от 6-те 
жалби и коментира, че в тях “прозира опит от 
страна на определени големи западни компании 
да прокарват тяхна техническа политика, която 
за тях е изгодна”.

новият подвижен състав се финансира със 
средства по плана за възстановяване и устой-
чивост. по заложен график търговете трябваше 
да стартират преди близо 8 месеца, но минис-
терството на транспорта казваше, че съгласува 
поръчките с европейската комисия. предвид 
това първоначално забавяне, сега ще се натрупа 
и ново заради входираните жалби.

Договорите за бързите кредити пълни със заробващи клаузи 

Три от четирите 
мегапоръчки 
за новите влакове 
са спрени

„Автомагистрали” взе ремонта на „Тракия” 
на двойно по-висока цена

пощи” да подобри като цяло 
своите услуги. аз смятам, че 
ако планът, който е в процес на 
подготовка, не бъде изпълнен, 
това ще доведе до ликвидация 
на “Български пощи” поради 
това, че аз не виждам, ако този 
план не бъде изпълнен, друг 
вариант е те да бъдат спасени”, 
заяви министърът.

дружеството бе тема на раз-
говор и по време на заседанието 
на комисията по транспорт в 

парламента миналата седмица. 
Тогава стана ясно, че кибера-
таката от 2022 г. е довела до 17 
млн. лв. преки загуби, като в 
числото не влиза негативният 
ефект от загубата на клиенти.

Главният изпълнителен ди-
ректор на дружеството Филип 
алексиев пък коментира, че 
за миналата година загубите 
са в размер на 68 млн. лв., а за 
тази - около 5 млн. на месец. 
дружеството има и просрочени 

задължения. дългът на пощен-
ския оператор може да бъде 
преструктуриран със заем от 
Българската банка за развитие.

лошата материална база, 
ниското качество на някои ус-
луги, както и множество де-
мотивирани служители заради 
ниските заплати са сред нере-
шените проблеми на пощен-
ския оператор. 

Коментар на стр. 8

ако “Български пощи” еад 
не бъде оздравено, то има реал-
на опасност едно от най-големи-
те държавни дружества да бъде 
ликвидирано. За това алармира 
транспортният министър Хрис-
то алексиев по време на блиц 
контрол в парламента.

по думите му хакерската 
атака от 2022 г. е довела до 
огромни загуби. освен това 
дружеството е било лишено от 
пазара за доставка на услуги и 
стоки заради невъзможността 
си да се конкурира с частните 
куриерски компании в стра-
ната. “Български пощи” бяха 
тотално избутани от пазара на 
куриерски услуги и при тях 
останаха само едни недоком-
пенсирани услуги, като уни-

версалната пощенска услуга, 
разпространение на печата и 
така нататък. Всичко това във 
времето е довело до доста теж-
ко, сериозно финансово състо-
яние”, заяви министърът.

алексиев обясни, че заради 
тежкото си състояние друже-
ството не може да бъде финан-
сирано по линия на плана за 
възстановяване и устойчивост. 
министърът припомни и за 
анонсирания план за дигита-
лизация на дружеството. Той 
може да се изпълни с 50-те 
милиона държавен заем, кои-
то съвсем наскоро ек одобри. 
Тези 50 милиона, които бяха 
одобрени от европейската ко-
мисия, са насочени към дигита-
лизация, за да може “Български 

„Български пощи” 
пред ликвидация
Едиственотоспасениебилпланът
с50млн.лв.даседигитализирадружеството
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СнимкиБТА

Десетки хиляди души посетиха първия ден на ежегодния фестивал на книгата на Червения площад,  
посветен на рождения ден на Александър Пушкин на 6 юни. В течение на шест дни московчани и гости на руската  
столица може да присъстват на безплатни концерти, четения, лекции и детски събития, свързани с литературата 

преизбраният президент 
на турция Реджеп ердоган 
разкри състава на новия ка-
бинет на страната. наблю-
дава се смяна на почти всич-
ки министри от предишното 
правителство.

ердоган реши да “за-
държи” здравния министър 
Фахретин коджа, доказал се 
при справянето с коронави-
русната пандемия и с после-
диците от земетресенията от 
февруари в южната част на 
страната. поста си запази и 

министъра на културата и 
туризма Мехмет ерсой. 

Международните наблю-
датели веднага обърнаха 
внимание на някои от назна-
ченията.

55-годишният Хакан 
Фидан, преди ръководител 
на националната разузна-
вателна организация, беше 
назначен за нов външен ми-
нистър. Разузнавачът смени 
Мевлют Чавушоглу - първи- 
ят дипломат на републиката 
повече от 9 години сега е 

“понижен” до обикновен де-
путат в парламента.

Мястото на Хакан Фидан 
пък ще бъде заето от ибра-
хим калън, който е ключов 
съветник на президента ер-
доган през последните го-
дини и е считан за един от 
стратезите на Анкара. 

Губернаторът на провин-
ция истанбул, 54-годишни-
ят Али Йерликайъ, който 
заема този пост от 2019 г., 
застана начело на турското 
МвР. той замени Сюлейман 

Сойлу, който многократно 
критикува САЩ и техния 
посланик по време на пре-
дизборната кампания. 

68-годишният яшар Гю-
лер, досега началник на ге-
нералния щаб, е назначен за  
министър на отбраната.

единствената жена в ка-
бинета е семейният минис-
тър Махинур Гьокташ.

в словото си преди да 
обяви състава на новия ка-
бинет, с който по думите му 
започва новото столетие на 
турската република, ердо-
ган припомни “доверието, 
дадено на урните от нашия 
народ на два пъти в разстоя-
ние от 14 дни”. 

държавният глава изказа 
и специална благодарност 
от свое име и от името на 
турската нация на президен-
тите и високопоставените 
представители на 78 дър-
жави, които присъстваха на 
церемонията по встъпване-
то му в длъжност за трети 
петгодишен мандат.

Ердоган - с ново  
правителство
Постасизапазватедвадвамаминистри,
разузнавачпоемадипломацията

Масов 
антиправителствен 
митинг в Сърбия

Близо 50 000 души излязоха на митинг в Белград срещу на-
силието в сръбското общество и против президента Александър 
вучич. Американският вестник “ню Йорк таймс” описа демон-
страцията като най-мащабната от 2000 г. насам, когато беше сва-
лен Слободан Милошевич. Акциите по лозунга “Сърбия срещу 
насилието”, се организират веднъж седмично от либералната и 
лявата опозиция, както и от граждански организации. те посте-
пенно набират скорост, след като общо 18 души бяха убити при 
масови стрелби в Белград и край град Младеновац преди месец. 
недоволните настояват за оставки на висши служители и отнема-
не на лицензите на някои национални телевизии, които според тях 
с програмата си засилват климата на обществено напрежение.

над 40 политически 
сили и отделни кандида-
ти са подали документи за 
участие в парламентарните 
избори в Гърция на 25 юни. 
За 300 места в националния 
парламент се надпреварват 

35 партии, 5 коалиции, едно 
обединение на независими 
кандидати и трима отделни 
независими кандидати.

Списъкът на допуснати-
те до вота ще бъде обявен от 
върховния съд на 8 юни.

на предходните избори на 
20 май заявка за участие бяха 
подали 50 партии и коалиции, 
бяха допуснати 36, но в пар-
ламента накрая влязоха 5.

Сред 44-те претенденти 
има както нови политически 

организации, така и партии, 
на които по различни при-
чини върховният съд отказа 
участие на предишните из-
бори. Сега те отново са кан-
дидатствали под друго или 
подобно име.

Сплит подгони  
с глоби пияните  
туристи

властите на хърватския град Сплит въведоха солени гло-
би за консумация на алкохол на обществено място. така те се 
надяват да вразумят туристите, които през нощта често във ви-
димо нетрезво състояние нарушават обществените ред и спо-
койствие. Размерът на наказанието е 300 евро, но ако се плати в 
рамките на три дни, пада до 150. Заместник-кметът на курорт-
ния град Боян ивошевич се похвали с първите 13 наложени 
акта, но веднага беше разкритикуван от недоволни граждани 
за мерки, които ще изпъдят туристите и за двойни стандарти. в 
социалните мрежи изплуваха снимки от преди малко повече от 
месец, където политикът спокойно пие бира с компания, седна-
ла на средновековната крепостна стена на града.

44 политически сили ще участват на вота в Гърция Кораби на НАТО стоят закотвени на 
пристанището на Талин. 
Естония е домакин на започналите 
в събота най-големи за тази година 
учения на Алианса в Балтийско море 
“Балтопс-2023”. 
В маневрите участват 50 кораба  
на Пакта, както и близо 
6000 души личен състав

Осветиха наново  
папския олтар

Архиереят на ватиканската 
базилика “Свети Петър” кардинал 
Мауро Гамбети отслужи литургия 
за покаяние на папския олтар, след 
като светинята беше осквернена. В 
четвъртък гол мъж от полски про-
изход се съблече гол в храма и седна 
на главния олтар на Католическата 
църква в знак на протест срещу вой-
ната в Украйна. 

Откриха в Солун кокаин, 
скрит в банани 

Гръцката полиция откри 161 кг. 
кокаин, укрит в контейнери с бана-
ни, пристигнали на пристанището в 
Солун от Еквадор. Печалбата, ко-
ято трафикантите биха получили 
от вноса и продажбата на нарко-
тика се оценява за над 3 млн. евро. 

Четири деца отнесени  
от вълна в Канада

Четири деца са загинали, отне-
сени от приливна вълна в канадска-
та провинция Квебек. Шест души са 
спасени, още един се издирва, след 
като лодката им се обръща по вре-
ме на риболовен излет. 

Суецкият канал  
отново запушен

Египетските власти мобилизи-
раха три влекача, за да изтеглят 
петролен танкер, запушил  Суецкия 
канал. “Сивигур”, плаващ под мал-
тийски флаг, е получил повреда на 
двигателя малко след навлизане в 
транспортната артерия. Той е пре-
возвал петрол от Русия до Китай. 

Иран формира морски съюз
Командирът на иранския во-

енноморски флот Шахрам Ирани 
заяви, че Иран, Саудитска Арабия, 
ОАЕ, Катар и Бахрейн планират 
да сформират нов военноморски 
алианс. Според него страните от 
Персийския залив “осъзнават, че 
само посредством сътрудничество 
помежду си могат да гарантират 
регионалната сигурност”.

Евакуация в Япония  
заради тропическа буря

Японските власти  призоваха над 
400 хил. души да се евакуират зара-
ди тропическата буря “Мауар”, ко-
ято стана причина за проливни ва-
лежи в централната и западна част 
на островната държава.  Общо 
осем души са получили наранявания 
от стихията. Отменени са десетки 
регионални полети. 



Свят 7 
2023

понеделник
5 юни

Най-малко 9 души са загинали при сблъсъците между полицията и привърженици на сенегалския 
опозиционер Усман Сонко, осъден задочно на две години затвор за изнасилване. Властите блокираха 
използването в страната на няколко социални медии с намерението да спрат вълната от насилие

Снимки:БТА

Австрийската соци-
алдемократическа пар-
тия избра за свой нов 
председател представи-
теля на консервативно-
то си крило Ханс-петер 
доскоцил. по време на 
извънреден партиен кон-
грес в линц той спечели 
53% от гласовете на де-
легатите. 

доскоцил обяви, че 
ще намери ясна визия и 
ще мобилизира партията 
преди парламентарните 
избори в Алпийската ре-
публика догодина. като 
жест за помирение и 
сплотяване на социалде-
мократите той покани на 
трибуната своя загубил 

съперник Андреас Баб-
лер. във встъпителната 
си реч новият лидер уве-
ри съпартийците, че ни-
кога няма да се коалира 
с управляващата днес в 
страната консервативна 
народна партия или с 
крайнодясната партия 
на свободата. 

доскоцил се спря и 
на миграционната поли-
тика, във връзка с която 
се водеше основният му 
спор с досегашното ръ-
ководство. Според него 
тя трябва да бъде “честна 
и разумна” и да не води 
до подбиване на пазара 
на труда за работниче-
ската класа в Австрия.

Нов лидер избраха 
австрийските 
социалдемократи

въведено е извънредно положение в източния 
германски град лайпциг след сблъсъци между сили-
те на реда и демонстранти, които излязоха на протест 
срещу присъда над крайнолява активистка.

по-рано тази седмица млада жена от града, иден-
тифицирана като лина е., беше осъдена на пет годи-
ни затвор за организация на нападения срещу неона-
цистки групи. допълнително по време на протестите 
се скандираха лозунги срещу решението на прави-
телството в Берлин да доставя оръжие на въоръже-
ните сили на Украйна. 

Говорителят на полицията в лайпциг олаф Хопе 
описа ситуацията  като “крайно динамична” и че при 
сблъсъците са ранени няколко полицаи.

Междувременно канцлерът олаф Шолц беше ос-
виркван на политически митинг в друг източен град 
- Фалкензее в провинция Бранденбург. Група недо-
волни прекъсна речта му с възгласи “лъжец” и “гла-
ворез” и го обвини, че с въоръжаването на режима 
в киев единствено разпалва още повече кризата в 
Украйна. 

Сблъсъци между 
полиция и леви 
активисти в Лайпциг

президентът на САЩ 
джо Байдън подписа за-
конопроект, който вдига 
тавана на външния дълг 
до 31,4 трилиона дола-
ра. С утвърждаването 
на закона той замрази 
нивото му до 2025 г. и 
предотврати това, което 
можеше да се окаже пър-
вото изпадане във фалит 
на страната за нейната 
250-годишна история. 
Законът ограничи реди-
ца федерални разходи в 
социалната сфера, но не 
засегна тези за отбрана.

М и н и с т е р с т в о т о 
на финансите на САЩ 
предупреди по-рано, че 
може да изчерпи сред-

ствата си до 5 юни, ко-
ето да доведе до неиз-
пълнение на задължения 
и това можеше да се от-
рази негативно на цялата 
световна икономика.

Междувременно кри-
тиците на Байдън твър-
дят, че със споровете 
около закона и неговото 
приемане се е опитал 
да прикрие скандал със 
сина си Хънтър. в ин-
тернет се появиха лични 
снимки от загубен лап-
топ, на които Байдън-
младши позира гол с 
жени с ниска социална 
отговорност и открито 
употребява тежки нар-
котици.

САЩ официално 
избегнаха  
фалит

300 загинали при ЖП-
катастрофа в Индия

ВолодимирЗеленски:

Украйна е готова за 
контранастъпление
Винтервюза“УолстрийтДжърнъл”Зеленскисеоплака
отнедостатъчнапомощотЗападаиочакваниголемиукраинскизагуби

“Украйна е готова за кон-
траофанзива, за да освободи 
територията си, но началните 
дати и подробности са все още 
неизвестни”, заяви по време на 
интервю за “Уолстрийт джър-
нъл” президентът володимир 
Зеленски. в същото време той 
допълни, че настъплението ве-
роятно ще излезе твърде скъ-
по, а вСУ ще понесат огромни 
жертви поради руското въз-

душно превъзходство. той из-
рази съжаление, че Западът не 
е изпратил достатъчно оръжия 
и повтори призива си за спеш-
на доставка на американски 
зенитни системи “пейтриът” 
за прикритие на настъпващите 
украински войски на фронта. 

“Бихме искали да имаме 
определени средства, но не 
можем да чакаме с месеци”, 
добави Зеленски. Според ме-

дията така президентът ин-
директно настоява и за бойна 
авиация от Запада. 

второто искане на Зелен-
ски, изразено в интервюто, е 
осигуряването на ясен път към 
членство в нАто на юлската 
среща на високо равнище на 
Алианса във вилнюс. Според 
него, ако тогава не се получи 
сигнал за членство към киев, 
то “няма смисъл да присъст-

ваме на срещата”. все пове-
че страни-членки на Алианса 
публично правят резерви за 
приемането на Украйна. така 
естонският премиер кая калас 
припомни, че за членство не 
може да става дума, докато на 
територията на страната тече 
конфликт. 

Готвеното контранастъ-
пление на киев също предиз-
виква скептицизъм на Запад. 

така унгарският външен ми-
нистър петер Сиярто заяви, 
че кризата в Украйна не може 
да бъде разрешена на бойното 
поле, а единствено на масата 
за преговори. той припомни 
как  политиците в киев на-
паднаха унгарския премиер 
виктор орбан, който призова 
украинската операция да бъде 
спряна, заради очаквания го-
лям брой жертви. 

индонезия също се присъ-
едини към държавите, пред-
лагащи посредничество за 
уреждане на украинската кри-
за. Мирният план, предста-
вен на “диалога Шангри-ла” 
в Сингапур за сигурността, 
предвижда създаването на де-
милитаризирана зона и про-
извеждането под егидата на 
оон на референдум, с който 
да бъде определена съдбата на 
териториите, които джакарта 
смята за спорни. киев оба-
че отхвърли индонезийското 
предложение, като отрече да 
има спорни украински тери-
тории.

н а й -
малко 294 
души са 
загинали, 
над 1000 
са ранени 
при сблъ-
сък на 
влакове в 
източния 
индийски 
щат оди-
ша. вагони на експресен влак дерайлират и се блъскат 
в товарен влак. обръщат се няколко вагона с пътници, 
които минути по-късно са пометени от насрещна втора 
пътническа композиция. 

Болниците в град Баласор, близо до който е станал 
инцидентът, са препълнени. в региона продължават 
да пристигат лекари от цялата страна. Състоянието на  
100 хоспитализирани се оценява като критично. 

на мястото на инцидента пристигна и премиерът 
нарендра Моди, за да координира спасителните дей-
ности. той заяви, че трагедията е “болезнена” и обеща 
строги наказания за виновниците. по случая е започна-
то пълно разследване. по предварителни данни инци-
дентът се дължи на проблеми със сигнализацията.

катастрофата при Баласор става третият по брой 
жертви железопътен инцидент в историята на незави-
сима индия.
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СВЕТОВЕН ДЕН ЗА ОПАЗВАНЕ НА ОКОЛНА-

ТА СРЕДА. 
Отбелязва 
се от 1973 
г. по реше-
ние на кон-
ференцията 
на ООН по 
проблемите 
на околната 
среда, проведена в Стокхолм (1972). На този форум 
е приета Декларация за околната среда - първият 
международен договор за принципите за екологич-
на защита на Земята. Всяка година на този ден се 
присъжда основната награда на ООН в областта 
на околната среда и развитието - “Глобал-500”, на 
държавни, политически и обществени дейци, доп-
ринесли с дейността си за опазването на околната 
среда.

1898 - РАЖДА СЕ ФЕДЕРИКО ГАРСИЯ ЛОР-
КА, ИСПАНСКИ ПОЕТ И ДРАМАТУРГ (УМИРА 
1936 Г.). Част 
е от групата 
испански писа-
тели, художни-
ци, музиканти, 
известна като 
“ П о к о л е н и е 
27”, включваща 
Салвадор Дали 
и Луис Бунюел. През 1928 г. излиза книгата му “Ци-
гански балади”, която носи на автора си извест-
ност. Със започването на Гражданската война 
през 1936 г. заминава за Гранада. Гарсия Лорка и 
зет му - кметът социалист на Гранада, са аресту-
вани и разстреляни от фалангистката милиция.

1967 - НАЧАЛО НА ШЕСТДНЕВНАТА ВОЙНА 
В БЛИЗКИЯ ИЗТОК. Третата арабско-израелска 
война се води меж-
ду Израел - от една 
страна, и Египет, 
Йордания и Сирия - 
от друга. На 5 юни 
1967 г. Израел про-
вежда въздушна 
операция под кодо-
вото име “Фокус” над страните от арабската ко-
алиция - Сирия, Йордания и Египет, а в следващите 
дни окупира Източен Ерусалим, Западния бряг на 
р. Йордан, ивицата Газа, Синайския полуостров и 
Голанските възвишения. Войната завършва на 10 
юни 1967 г.

1997 - В БЪЛГАРИЯ Е ВЪВЕДЕН ВАЛУТЕН 
БОРД. Това ста-
ва с приемането 
от 38-то Народно 
събрание на За-
кон за Българска-
та народна банка 
(БНБ). Левът се 
обвързва към гер-
манската марка в съотношение 1000 лв. за 1 гер-
манска марка. Законът влиза в сила в деня на обна-
родването му в “Държавен вестник” - 10 юни 1997 
г. Текстовете, регламентиращи обвързването на 
лева към германската марка и фиксинга от 1000 
лв. за марка, са в сила от 1 юли 1997 г.

2004 - АНТОАНЕТА СТЕФАНОВА СТАВА СВЕ-
ТОВНА ШАМПИОНКА ПО ШАХМАТ ЗА ЖЕНИ. 
Родена е през 
1979 г. в София. 
От 1994 г. е грос-
майстор, а през 
2002 г. става 
международен 
гросмайстор при 
мъжете. Светов-
на шампионка по 
шах за девойки до 10-годишна възраст (1989), евро-
пейска шампионка по ускорен шах за девойки до 14-
годишна възраст. През 2012 г. спечели световната 
титла по ускорен шах.

Пълнаабдикация

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов

леоМесиипарите
  �

Марин МИЛАШКИ

лионел Меси напусна 
болезнено пСЖ. Геният 
на модерния футбол при-
ключи със загуба - 2:3 от 
“клермон”. по-неприят-
ното обаче е, че 7-кратни-
ят носител на “Златната 
топка” беше освиркан на 
няколко пъти от феновете 
на шампионите. първо ар-
жентинецът получи доза 

хейт при обявяването на 
името му от говорителя. 
негативната реакция се 
повтори при пропуск на 
Меси от чиста позиция.

Въпросът е това ли 
заслужава един толкова 
велик футболист? Все 
едно в ЦСкА да освиркат 
Христо Стоичков.

Този сезон Меси вка-
ра 21 гола и асистира за 
още 20 във всички тур-
нири. общо за парижани 
геният изигра 75 мача за 
два сезона, в които се от-
личи с 32 попадения и 35 
асистенции и нито един 
червен картон.

накрая се оказа, че 
французите са нещо като 
гнила ябълка. набързо 
забравиха колко радост 
им донесе Меси. през 
тези два сезона тимът до-

минира в местната лига 
1. единствено не успя да 
триумфира в Шампион-
ската лига. За Турнира 
на богатите обаче се иска 
повече време. В европа 
само с Меси не става.

Защо от пСЖ се пот-
рудиха да се скарат с ге-
ния на футбола, а не опи-
таха да направят всичко, 
за да го задържат. Вярно 
е, че южноамериканецът 
има и прикрита надмен-
ност. но Меси не носи 
само скандали, а и пари. 
Много пари. Сега заради 
аржентинеца ще си тръг-
нат доста рекламодатели 
от париж. отделно ще се 
продават по-малко фен-
ски артикули, интересът 
на феновете от целия 
свят да посетят мач на 
тима няма да е толкова 

голям и т.н.
С тези освирквания 

излиза, че пСЖ сами си 
вкараха автогол, след като 
не успяха да направят 
нужното, за да задържат 
големия играч. и парите 
вместо да влязат в касата 
им, ще изтекат в канала. 
катарските собственици 
на пСЖ явно не успяха да 
успеят с този проект.

А и може би над-
менните французи цял 
живот ще помнят как 
Меси и Аржентина ги 
разплакаха на финала 
на Световното в катар. 
Със сигурност и заради 
това той получава тази 
критика. но тук не става 
въпрос дали ти харесва 
даден факт или не. Гово-
рим за бизнес, от който 
се изкарват милиони.

  �
Мая ЙОВАНОВСКА

Служебната власт рязко 
осъзна, че едно от най-го-
лемите държавни друже-
ства “Български пощи”, 
което изпълнява много 
важна функция - пенсио-
нерите да получават пен-
сиите си от неговите кло-
нове, имало опасност да 
бъде ликвидирано. Това 
щяло да стане, подозира 

транспортният министър 
Христо Алексиев, ако 
планът за дигитализация 
на дружеството удари на 
камък. пък и пощите, по-
ради лошото си финансо-
во състояние, не можели 
да бъдат финансирани по 
линия на плана за възста-
новяване и устойчивост. 
Вариант било да бъдат 
спасени.

Хакерската атака от 
2022 г. довела до огромни 
загуби. дружеството е 
било “лишено” от пазара 
за доставка на услуги и 
стоки заради невъзмож-
ността си да се конкури-
ра с частните куриерски 
компании в страната. 
“Български пощи” били 
“тотално избутани” от 
пазара на куриерски ус-
луги и т.н. откритието, 

което прави Алексиев, 
не е никаква новина. 
Години наред, особено 
по времето на ГеРБ, по-
щите заедно с БдЖ бяха 
напълно забравени от 
властта. Тя беше абдики-
рала от тях. Сегашното 
служебно правителство 
на изпроводяк пък дори 
не изключва смъртта на 
пощите.

имаше време, когато 
за “Български пощи” от-
говаряше сегашният шеф 
на парламента Росен Же-
лязков, тогава министър 
на транспорта. и въпре-
ки гръмките заявки, дру-
жеството продължи да се 
управлява некомпетент-
но и да губи позиции на 
пазара в предоставяне-
то на пощенски услуги, 
подложено на жестоката 

конкуренция на частния 
сектор. В бранш, който 
в последните години се 
разшири неимоверно. А 
по едно време ръковод-
ството на дружеството 
получи и зелена светли-
на на собствена глава да 
закрива клонове в насе-
лени места с жители под 
800 души.

преди месеци БСп 
призова: трябва да спасим 
БдЖ, след 3 или 6 месеца 
ще бъде късно. Същото 
комай е и с пощите. поли-
тическите игри и рокади 
може да продължат още 
месеци, дори години. но 
“Български пощи” е до-
карано до такова дъно, че 
няма време. или и пощи-
те както много други дър-
жавни фирми ще останат 
в историята.
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съветът на ес прие решение за присъ-
единяването на съюза към конвенцията 
на съвета на европа за превенция и борба с 
насилието над жени и домашното насилие, 
известна като истанбулска конвенция.

Новината предизвика притеснение 
сред родители и граждански организации 
по места от налагането на истанбулската 
конвенция от европа, като съюзно право 
и оттам - чрез прикрити в нея текстове, 
джендър-идеологията да навлезе опасно в 
българските училища и детски градини.

Това заявиха от инициативния коми-
тет от обществени авторитети у нас, обе-
динили се около каузата за провеждане 
на допитване до българския народ - дж-
ендър-идеологията да не влезе в образо-
вателната система и да застраши българ-
ските деца. Знакови лица като легендите 
на българската художествена гимнастика 

Нешка Робева и на футбола емил коста-
динов, адв. Владимир Шейтанов и екип 
от изтъкнати юристи, Влади Въргала, 
писатели, издатели журналисти, именити 
спортисти, водещи представители на ро-
дителските организации у нас се включи-
ха в инициативния комитет.

Какво означава  
решението на ЕС  

за България?

“Реално, след като имаме решение на 
конституционния съд, днешният поли-
тически документ  не е задължителен за 
България и той няма да се отрази на бъл-
гарското законодателство. Независимо 
от това, че истанбулската конвенция  ще 
стане част от европейското право, не може 
да ни се вмени задължение да прилагаме 
нещо, което не сме ратифицирали, още по-

вече, че има Решение на конституционния 
съд”, посочват от инициативния комитет.

Противоречието

“В същото време обаче съгл. чл. 216 от  
договора за функциониране на ес дспо-
разуменията, сключени от общността, са 
правно обвързващи  за европейските ин-
ституции и за страните - членки. В случая 
се касае за споразумение, сключено за 
ес, така че съответно важи  и за държави-
те - членки”, се посочва в становището на 
инициативния комитет.

с решението съюзът като цяло може 
да ратифицира истанбулската конвен-
ция без съгласието на всички държа-
ви-членки, тъй като квалифицираното 
мнозинство е достатъчно. В такъв слу-
чай истанбулската конвенция като меж-
дународен договор ще се инкорпорира с 

вътрешното ни законодателство и ще се 
прилага с предимство пред национално-
то такова, което му противоречи, посоч-
ват от инициативния комитет.

Хронологията:

с Решение  № 13 по конституцион-
но дело - 3/2018 година конституци-
онният съд на Р. България прие, че т.н. 
истанбулска конвенция не съответства 
на действащата българска конституция, 
тъй като е вътрешно противоречива и 
въвежда несъвместим с основния ни за-
кон трети социален пол. съдиите се обе-
диняват около разбирането, че ако обще-
ството ни загуби способността  да прави 
разлика между мъж и жена, то борбата 
срещу насилието ще остане формален и 
неизпълним ангажимент.

съдът прие, че конвенцията на съве-
та на европа за превенция и борба с на-
силието над жени и домашното насилие, 
известна като истанбулска конвенция, 
подписана от Република България на 
21.04.2016 г. не съответства на действа-
щата българска конституция. 

кс е сезиран по този въпрос преди 
да бъде извършена ратификация на кон-
венцията. Въпреки заявената позиция от 
страна на българското правителство и на 
няколко неправителствени организации, 
че ратификацията ще стане факт в крат-
ки срокове, към днешна дата България 
е единствената държава на Балканския 
полуостров и една от шестте държави на 
ес, които не са ратифицирали истанбул-
ската конвенция.

В съответствие с решението на кон-
ституционния съд България не подкрепи 
двата проекта за решение на съвета за 
присъединяване към истанбулската кон-
венция от името на европейския съюз, 
с които съветът иска одобрението от 
европейския парламент. На 15.02.2023 
г. европейският парламент със своя ре-
золюция и призова съвета на европа да 
осигури бързо и пълно присъединяване 
към конвенцията без бъдещо забавяне.

“Решението на съвета на ес за ис-
танбулската конвенция от днес поставя 
още по-остро въпроса за необходимостта 
от провеждане на референдум срещу на-
влизане на джендър идеологията в бъл-
гарските училища и детски градини. под-
крепете ни!”, призоваха от инициативния 
комитет. по думите им в цялата страна 
вече активно върви подписка за провеж-
дане на допитването и тя среща сериозна 
подкрепа от българското общество.

  �
Александър УРУМОВ

да се представя двойка обър-
кани жени за семейство, различ-
но от семейството между мъж и 
жена - това е нищо по-малко от 
мерзост и инструмент на дявола 
за завличане на хора в ада. 

Това ясно трябва да се каже. 
Няма какво да се чака и 

няма за кога да се мълчи. 
истината трябва да се из-

говаря. докато все още не са 
я забранили и не са започнали 
да вкарват в затвора за изрича-
не на истината. 

другаде вече се случва, 
знаем. 

Нека Бог да има милост 
над душите на организаторите 
и на тези манекени на содом - 
на снимката. 

Бог обича хората и отхвър-
ля греха. 

Тези посланици на мрака 
подлъгват и завличат малки 
деца, освен себе си, които ув-
реждат за цял живот. 

Хората сами избират дали 
да се обърнат към Бог или да 
изберат мрака, ставайки вра-
гове на създателя и заставай-
ки до богопротивника. 

адът не е за хора, той е за 
други създания. 

Но хората имат свободна 
воля. 

Никой човек в ада няма да 
може да каже, че Христос го е 
отхвърлил (Чарлз спърджън). 

Фейсбук 

  �
Карлос КОНТРЕРА

джендър пропагандата 
заля спирките на градския 
транспорт с пълната подкрепа 
на столична община. според 
Вас това ли е най-актуалната 
тема в града, която заслужава 
да бъде рекламирана? 

ако не подкрепяте софия 
прайд, значи вие и вашето се-
мейство възпитавате в децата 
си омраза!Това е внушението, 
което грее от десетки реклами 
по спирките на градския транс-
порт в софия. Цяла серия от 
рекламни пана ни убеждава, 
че ако сме привърженици на 
традиционното семейство и 
възпитаваме децата си в този, 
дух, то ги възпитаваме в омра-
за към другите. ако смятате, 
че е нормално едно семейство 
да е между мъж и жена ще ви 
нарекат хомофоб, фашист и 
какво ли още не. и ще ви пус-
нат донос до прокуратурата, 
например да ви разследва за 
престъпление от омраза...

Това е открита пропаган-
да, която цели провокация и 
нагнетяване на напрежение 
сред всички, които смятат, че 

е нормално едно семейство да 
е между мъж и жена. срещу 
всички, за които е нормално 
едно дете да има мама и татко, 
а не две или три мами, двама 
татковци и пр. 

Защо столична община до-
пусна това да се случи на об-
щинска собственост- спирки 
на градския транспорт? кой 
го одобри? Рекламаните аген-
ции безконтролно ли могат да 
си слагат каквото им хрумне? 
колко струва тази кампания 
и за сметка на софиянци ли е 
тя?

Тези и други въпроси от-
правям към кмета на столична 
община.

а ето и 5 идеи за смисле-
на кампания, която можеше 

да бъде подкрепена от общи-
ната:

- подкрепа за самотни ро-
дители отглеждащи децата си

- подкрепа за талантливи 
деца от бедни семейства

- подкрепа за семейства 
с две и повече деца за тяхно-
то отглеждане и образование. 
столична община е в огромен 
дълг към близо 10 000 семей-
ства за чиито деца няма място 
в детските градини

- подкрепа за български 
производители и фермерски 
пазари

- подкрепа за малки пред-
приемачи, които да разкрият 
добре платени работни места

Фейсбук

Посланици на мрака Кой одобри тази провокация?

Билборд за гей-манифестацията, 
поставен на “Драган Цанков”  
и “Жолио Кюри”, София,  
с подкрепата на Столична 
община и кметицата Фандъкова

Референдумът срещу 
джендър идеологията 
е все по-актуален
РешениетонаСъветанаЕСзаИстанбулската
конвенцияепритеснително,сепосочвавпозиция
наИнициативниякомитетзанационалнотодопитване

СНИМКАБТА
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n Г-жо Инджова, това, което 

гледаме в парламента, прилича на 
шоу без завеси - остри реплики, оби-
ди, заплювания. Какво се случва с по-
литическия модел на управление в 
България, според вас? 

- Ако това е шоу, би трябвало ние да 
се забавляваме, а ние, освен омерзение 
от това, което виждаме, друго не изпит-

ваме. Не знам на публиката как действа, 
но картината, която представлява Бълга-

рия в момента, е позорна. За нас може би 
е естествено да си продължаваме прос-

тотиите, но за света това е нещо, което 
не са виждали. Намираме се в междуна-

роден скандал, който ние сме произвели, 
и не виждам никакви усилия той да бъде 
по някакъв начин коригиран с действия 
от страна на българските власти. 

Виждам, че посланици вече започ-

ват да правят изявления, да ходят по 
телевизиите в едно недоумение какво 
е това, което им се сервира тук. И ако 
това продължава, то вече е в състояние 
да предизвиква международни реакции 
и санкция от страна на тези, за които 
тук безразборно се говори. Имаме по-

литици, които въобще не си държат 
сметка на езика, какви работи приказ-
ват и какви последици може да има от 
това. И вместо да се опитват да кориги-

рат това, ги гледаме - ходят по света, не 
им дават да си четат докладите, карат 
тротинетки. Ама това не е несериозна 
работа - това е налудна работа. 

n Хаос и сблъсъци, знаете, има-
ше и в сръбския парламент, и в гру-
зинския, но и в нашия не липсват. И 
пак ще има как сме се изложили пред 
чужденците. 

- Темите, темите започват да имат 
международен отзвук, защото касаят 
и ги въвличат - Урсула фон дер лайен 
ли не въвлякоха? посолството като се 
каже - пет посолства скочиха, защото 
презумпцията е, че те може да бъдат на-

бедени. Защото тук става дума, че све-

тът не може да разбере нашите просто-

тии, за да има правилно отношение към 
пратениците си тук, каквито са посла-

ниците. Аз не разбирам кой е този, кой-

то може да търпи това нещо. Риторич-

ният ми въпрос е към президента Радев, 
който е главният отговорник за нещата. 
Така или иначе, последствията от онези 
действия, които текат от 2020 г. насам, 
са върху неговия гръб. И тук е необхо-

дима изключителна дипломация, която 
да се опита да тушира ефектите, по-

следствията и вредите, които на страна-

та така или иначе ще бъдат наложени. 
n Тази пародийна обстанов-

ка доста отблъсква хората. Те се 
отвращават от случващото се в 
политически план. Как се стигна 
до тук, г-жо Инджова, имате ли 
някакво обяснение? 

- как да нямам?! Аз го събирам 
това обяснение вече 40 години. Ние 
смятаме, че винаги ще минем между 
капките. Бандитската структура, ко-

ято сме изградили в политическия и 
обществения живот, се е превърнала в 
един мастодонт, който е обхванал и съ-

дебната система, и медийната власт, ще 
ме прощавате. Но всичкото това нещо 
в момента действа като единна хидра, 
която се движи и реагира, и контракци-

ите й как и какво да направи са в зави-

симост от онова, което в другата сфера 
става. И ние в момента виждаме краха 
на един цялостен механизъм, който 

първоначално е изграден от кланове, 
впоследствие се превръща в една сим-

биоза между всички власти. 
Вие днес няма да откриете никой да 

е на мястото си. А онова, което става в 
съдебната власт днес, нека да знаят - го-

вори им човек, който от друга система е 
видял как функционира властта - имат 
шанса да започнат, да отворят бленда, 
с която независимо къде и по какъв на-

чин, прецедент може да се формира на 
действие на съдебната власт, нещо, ко-

ето досега под абсентизъм се укриваше. 
С други думи, нищо като не правиш, 
няма опасност да сбъркаш. Сега са в 
шанса да направят първото, което им се 
появи като необходимост за въвеждане 
на справедливост и за налагане на пра-

восъдие. И ако го направят, то ще съз-
даде верига от последващи прецеденти, 
които да прекъснат тази зависимост, в 
която те пак ще попаднат. Сега, ако си 
сменят прокурора, ще отидат да служат 
на другия, т.е. сега е техният шанс за ос-

вобождаване от зависимост. Но понеже 
във всички сфери у нас се работи само 
на принципа “Аз да оцелея, пък каквото 
ще да става със системата, в която съм”, 
мисля, че опасността е отново да бъдат 
заробени от следващия. 

n Как ви изглежда възможност-
та за съставяне на правителство или 
пак ще опрем до служебно такова? 

- Ние вече пет пъти се намира-

ме в тази ситуация, шести се задава. 
Това само означава, че политическа-

та и партийна система на страната е 
устроена по начин, по който не може 
да излъчва представителни части на 
българския народ, които да могат да 
функционират съвместно, заедно и да 
решават общи задачи. 

Те сега са се събрали и се навиват, 
нахвърлили са се върху един провизорен 
обем пари, които представляват парите 
по плана за устойчивост и развитие. И 
понеже други източници на капитал в 
страната няма, те не са капиталисти, те 
са усвоители на обществен европейски 
ресурс. И затова в устите им са само ду-

мите “европейски ценности”. Само че 

парите са провизорни, в смисъл, че те 
си ги представят така, както на всеки му 
се иска. оттам нататък, вече кой ще ги 
вземе е въпрос, който не им позволява 
да напишат плана смислено, защото в 
плана на всички особените интереси 
трябва по някакъв начин да присъст-

ват. А това не е ластик, нали, и в крайна 
сметка се оказва, че са си приели някак-

ви условия, че ще въведат едни закони, 
пък от тях ще зависи да усвояват пари-

те. Сами са се вкарали в капан...
n Знаете и големият казус с 

Бюджет 2023. Служебното прави-
телство поиска ново удължаване 
на стария бюджет. 

- Това са пак едни неща, които 
веднъж произнесени, се превръщат в 
мантри. Ами, като не може да се създаде 
от некорумпирани хора правителство, 
защо искате те пък да направят това 
правителство и да плуваме в още един 
бюджет? Една Америка реши въпроса 
със споразумението за удължаване и 
повишаване на тавана на дълга, защото 
няма друг начин държавата - тя е жив 
организъм, тя не може по друг начин да 
съществува. Сега, като ни го няма бю-

джетът, ще има удължаване, ще има за 
три месеца, после може за шест. 

Тук няма какво да казват, че законът 
не им позволява. Те са извън закона от-

давна, следователно във форсмажорни 
условия те ще формират нови разновид-

ности, по които ще се финансира държа-

вата ни. Така че да не го повтарят това, 
че и пенсионерите нямало да имат пари. 
дори и да нямат, кои пари ни трябват 
на нас? парите на хора, които не могат 
да управляват пари, на един министър, 
който е провалил бюджета, пак ще му ги 
дадат в ръцете. Ама това е налудна рабо-

та! Значи вижда се, че не става човекът, 
и викат “пак той ще бъде”.

n Стана ясно, че Европейската 
комисия започва наказателни про-
цедури срещу няколко държави, сред 
тях е и България. Става въпрос и за 
пране на пари, и корупция отново. 

- Така. А ние си предлагаме вариан-

та, в който за да имаме правителство, да 

преустановим всякакви - те и без това 
бяха нефелни досега, опити за борба с 
корупцията, но сега да замразим и нея. 
То е като преговорите в правителство-

то. И аз питам уважаемите членове на 
Висшия съдебен съвет, като са решили 
да продължават процедурата, а тя ще е 
6-месечна минимум, ами дават ли си 
сметка, че освен сегашна тяхна амбиция 
да се съхранят - за 6 месеца я камилата, 
я камиларят. Възможно е мечката да по-

дгони тях самите, защото симбиозата, 
както казах в началото, е органическа. 

n Ще има ли успех съставянето 
на правителство с втория мандат 
между двете ГЕРБ-СДС и “Про-
дължаваме промяната” - “Демо-
кратична България”? 

- Зависи колко още хода има и иг-

ричките, които играят. Възможно е да 
има, но както онзи ден казах по едно 
друго радио - не е жених, булката е про-

валена. И сегашните “бракове” между 
такива партньори (бел. ред. политици) 
знаете до какво водят - до взаимен рекет 
и изнудване след първата брачна нощ. 
Това ще бъде, ако се създаде правител-

ство преди да се разкарат един друг... 
Тук няма и предварителна договоре-

ност. Има надлъгване, а ловци, рибари 
и т.н. нищо не струват пред това, което 
се прави. Въпросът е, че оттук нататък 
всяко нещо ще се заменя за друго, всяко 
гласуване ще бъде остойностявано, ще 
бъде трампвано и т.н. - неща, които за 
морала на една нация, за младото поко-

ление е най-пагубното, което можем да 
си дадем в бъдеще. Разделиха нацията 
на безкрайно много парчета, всеки е с 
най-специфични потребности и инте-

реси. оттук нататък това нещо не може 
да се обедини. А така се дискредити-

раха и по външен вид, и по вътрешно 
съдържание, и по ценности, и по морал, 
че оттук нататък населението може да 
има към тях отношение само като взе-

ме тоягите. Нищо друго не може да има 
като смислена реакция между народ и 
управляващи. 

Със съкращения

РенетаИнджова:

Дискредитираха 
се по всички линии*
Сегашните„бракове”междуполитициводятдовзаимен
рекетиизнудванеследпърватабрачнанощ,
казвабившиятслужебенпремиерпредрадио„Фокус”

Виждам, че посланици вече започват 
да правят изявления, да ходят по 
телевизиите в едно недоумение какво 
е това, което им се сервира тук

“

*Заглавието е на редакцията
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Страховете от изкуствения интелект 
(ии)преследват човечеството от само-

то начало на компютърната ера. досега 
те се фокусираха върху създаването на 
машини, използващи физически сред-

ства, за да убиват, поробват или за да 
заменят хората. но през последните 
няколко години се появиха инструмен-

ти, използващи изкуствен интелект, 
които заплашват оцеляването на чо-

вешката цивилизация от неочаквана 
посока. изкуственият интелект придо-

би забележителни способности да ма-

нипулира и генерира език, независимо 
дали с думи, звуци или изображения и 
така хакна операционната система на 
нашата цивилизация.

езикът е материалът, от който е из-

градена почти цялата човешка култу-

ра. правата на човека, например, не са 
вписани в нашето днк. Те по-скоро са 
културни артефакти, които сме създали 
чрез разказване на истории и писане на 
закони. Боговете не са физически реал-

ности. Те са по-скоро културни артефа-

кти, които сме създали чрез измисляне 
на митове и създаване на писания.

парите също са културен артефакт. 
Банкнотите са просто цветни парче-

та хартия и в момента повече от 90% 
от тях дори не са банкноти, а просто 
цифрова информация в компютрите. 
Това, което дава стойност на парите, са 
историите, които банкери, финансови 
министри и гурута на криптовалути-

те ни разказват за тях. Сам Банкман-
Фрайд (съосновател на фалирата крип-

то борса FTX - бел. ред.), елизабет 
холмс (основава компания за кръвни 
анализи, коато привлича много инвес-

титори, а продуктът се оказва измама 
- бел. ред.) и Бърни Мадоф (смятан за 
един от най-големите измамници във 
финасовата сфера в САЩ - бел. ред.) 
не бяха особено добри в създаването 
на истинска стойност, но всички бяха 
изключително способни разказвачи.

Силатата на езика  
и историите

какво ще се случи, когато един не-

човешки интелект стане по-добър от 
обикновения човек в разказването на 
истории, композирането на мелодии, 
рисуването и писането на закони и исто-

рии? когато хората мислят за Chat GPT 
и други нови инструменти, основани 
на изкуствен интелект, често се сещат, 
че могат да се използват за писането на 
есета за училище. какво ще се случи с 
образователната система, когато учени-

ците започнат да използват изкуствения 
интелект по този начин?

но този тип въпроси пропускат го-

лямата картина. Забравете за училищ-

ните съчинения. помислете за над-

преварата за президент на САЩ през 
2024 г. опитайте се да си представите 
въздействието на инструментите с из-

куствен интелект, които могат да бъдат 
използвани за масово производство на 

политическо съдържание, фалшиви 
новини и писания за нови култове.

Промяна на светогледа

 на по-прозаично ниво скоро може 
да се окажем в ситуация да водим 
дълги онлайн дискусии за абортите, 
изменението на климата или руската 
инвазия в Украйна със същества, за ко-

ито смятаме, че са хора, но всъщност 
са изкуствен интелект. Уловката е, че 
е напълно безсмислено да прекарваме 
време в опити да променим мнението 
на бот с изкуствен интелект, но той 
може да усъвършенства своите посла-

ния толкова прецизно, че да повлияе на 
нашето мнение.

Чрез владеенето на езика, изкустве-

ният интелект може дори да формира 
интимни отношения с хората и да из-

ползва силата на интимността, за да 
промени мнението и възгледите ни за 
света. Въпреки че няма индикация из-

куственият интелект да има собствено 
съзнание или чувства, за насърчаване 
на фалшива интимност с хората е дос-

татъчно, ако той може да ги накара да 

се почувстват емоционално привърза-

ни към него.
през юни 2022 г. Блейк лемойн, 

инженер в Google, публично заяви, че 
чатботът с изкуствен интелект Lamda, 
върху който работи, е станал съзнате-

лен. противоречивото твърдение му 
струва работата. най-интересното в 
този епизод не беше твърдението на 
г-н лемойн, което вероятно е било не-

вярно. по-скоро беше готовността му 
да рискува доходоносната си работа в 
името на чатбот с изкуствен интелект. 
Интимността като оръжие

В политическа битка за умове и 
сърца интимността е най-ефикасното 
оръжие и изкуственият интелект то-

ку-що придоби способността да про-

извежда масово интимни отношения с 
милиони хора. Всички знаем, че през 
последното десетилетие социалните 
медии се превърнаха в бойно поле за 
контрол на човешкото внимание. С 
новото поколение изкуствен интелект, 
бойният фронт се измества от внима-

ние към интимност. какво ще се слу-

чи с човешкото общество и човешката 
психология, когато изкуствен интелект 
влезе в битка с друг изкуствен инте-

лект за фалшиви интимни отношения с 
нас, които отношения след това могат 

да бъдат използвани, за да ни убедят да 
гласуваме за определени политици или 
да купуваме определени продукти?

дори и без да създават “фалши-

ва интимност”, новите инструменти с 
изкуствен интелект биха имали огро-

мно влияние върху нашите мнения и 
светогледи. хората може да започнат 
използват един единствен инструмент 
с изкуствен интелект като универса-

лен, всезнаещ оракул. нищо чудно, че 
Google е изпаднал в ужас. Защо да си 
правя труда да търся, когато мога прос-

то да попитам оракула? новинарската 
и рекламната индустрия също трябва 
да бъдат ужасени. Защо да чета вест-

ник, когато мога просто да помоля ора-

кула да ми каже последните новини? 
и каква е целта на рекламите, когато 
мога просто да помоля оракула да ми 
каже какво да купя?

Потенциалният край  
на човешката история

и дори тези сценарии всъщност не 
улавят голямата картина. Това, за ко-

ето говорим, е потенциалният край на 

човешката история. не краят на исто-

рията, а просто краят на доминираната 
от хората част. историята е взаимо-

действието между биология и култу-

ра; между нашите биологични нужди 
и желания за неща като храна и секс 
и нашите културни творения като ре-

лигии и закони. историята е процесът, 
чрез който законите и религиите офор-

мят храната и секса.
какво ще се случи с хода на история-

та, когато изкуственият интелект поеме 
културата и започне да създава истории, 
мелодии, закони и религии? предишни 
инструменти като печатната преса и 
радиото помогнаха за разпространени-

ето на културните идеи на хората, но 
те никога не са създавали собствени 
културни идеи. изкуственият интелект 
е коренно различен. изкуственият ин-

телект може да създаде напълно нови 
идеи, напълно нова култура.

първоначално, той вероятно ще 
имитира човешките прототипи, по ко-

ито е обучаван при своето ранно разви-

тие. но с всяка изминала година кул-

турата на изкуствения интелект смело 
ще стигне там, където никой човек не 
е достигал.

Трябват регулации за ИИ
Разбира се, новата сила на изкуст-

вения интелект може да се използва и 
за добри цели. няма да се спирам на 
това, защото хората, които развиват 
ии, говорят достатъчно за това.

Работата на историците и фило-

софите като мен е да посочват опас-

ностите. Със сигурност изкуственият 
интелект може да ни помогне по без-

брой начини - от намирането на нови 
лекове за рак до откриването на реше-

ния на екологичната криза. Въпросът, 
пред който сме изправени, е как да сме 
сигурни, че новите инструменти с из-

куствен интелект се използват за до-

бро, а не за зло. За да направим това, 
първо трябва да оценим истинските 
възможности на тези инструменти.

от 1945 г. знаем, че ядрената тех-

нология може да генерира евтина 
енергия в полза на хората, но може и 
физически да унищожи човешката ци-

вилизация. променихме целия между-

народен ред, за да защитим човечест-

вото и да гарантираме, че ядрената 
технология се използва предимно за 
добро. Сега трябва да се борим с ново 
оръжие за масово унищожение, което 
може да заличи нашия духовен и со-

циален свят.
Все още можем да регулираме но-

вите инструменти с изкуствен инте-

лект, но трябва да действаме бързо. 
докато ядрените оръжия не могат да 
измислят по-мощни ядрени оръжия, 
ии може да направи експоненциал-

но по-мощен ии. първата решаваща 
стъпка е да се изискват строги про-

верки за безопасност, преди мощните 
инструменти с изкуствен интелект да 
бъдат пуснати и за масово ползва-

не. Точно както една фармацевтична 
компания не може да пуска нови ле-

карства, преди да е тествала техните 
краткосрочни и дългосрочни стра-

нични ефекти, така и технологичните 
компании не трябва да пускат нови 
инструменти с ии, преди да е сигур-

но, че са безопасни. имаме нужда от 
регулатор за изкуствения интелект и 
той ни трябваше вчера. 

Заплаха за демокрацията

няма ли забавянето на публичното 
внедряване на ии да доведе до изо-

ставане на демократичните общества 
в сравнение с по-безмилостните авто-

ритарни режими? Точно обратното. 
нерегулираното масово внедряване на 
ии би създало социален хаос, който 
би облагодетелствал автократите и би 
разрушил демокрациите. демокрация-

та е разговор, а разговорите разчитат 
на езика. когато ии хакне езика, може 
да унищожи способността ни да водим 
смислени разговори, като по този на-

чин ще унищожи демокрацията.
Трябва да сложим край на безотго-

ворното внедряване на ии инструмен-

ти в публичната сфера и да регулираме 
ии преди той да ни регулира. и пър-

вата разпоредба, която бих предложил, 
е задължението изкуственият интелект 
да разкрива, че е изкуствен интелект. 
Ако водя разговор с някого и не мога 
да кажа дали е човек, или ии – това е 
краят на демокрацията.

Този текст е генериран от човек. 
или не е?

Медиапул, със съкращения

ИИ хакна операционната 
система на цивилизацията
Каквощесеслучи,когатоединнечовешкиинтелектстанепо-добъротобикновениячовек

*Ювал Ноа Харари е историк, фи-

лософ и автор на Sapiens, Homo Deus 
и на детския сериал Unstoppable Us
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“дълбоко хармоничен и изтънчен 
до болезненост, светът на Йордан ка-
цамунски е солиден и структурен в 
деликатната си, ненатрапчива пластич-
ност, постигнат като някаква неръкот-
ворна материя, благословена от душата 
на създателя. Живопис, която започва 
като че ли отвъд реалното - там, къде-
то завършва определеното и започва 
духовното. Във време, в което дели-
катните чувства не са на мода, Йордан 
кацамунски успя да запази и съхрани 
вродената си душевна чистота, превър-
на болката в красиво човешко усилие, 
нощта - в пространство на духа, карти-
ната - в тишина, която има всичко - и 
вик, и сподавен стон, недоизказани ис-
тини, безкрайни бездни и много, много 
човечност”, пише акад. Светлин русев 
през март 2013 г.

изложба с живописни творби на 
Йордан кацамунски (1943-2015) е под-
редена в столичната галерия “арте” 
по случай 80 години от рождението на 
именития художник.

“...когато гледам картините му, 
добивам чувството за пантеистична 
цялост. но само изкушените в занаята 
знаят колко трудно се постига просто-
тата. какво е усилието, дисциплината 
на духа, дори ако щете чисто физиче-
ското време, необходимо за органи-
зиране на живописното пространство. 
при данчо това е бавен, последовате-
лен и упорит процес на изграждане, за 
да достигне до онзи необясним етап, 

в който платното се превръща в тери-
тория на духа. Място, където цветът е 
функция на сложни тонални вибрации, 
където “парчетата” светлина организи-
рат пространства, населени със стран-
ни сенки на фигури, приличащи на 
видения от въображаем свят. където 
клоните на дърветата обгръщат възду-
ха, създавайки усещане за движение и 
обем на духовни енергии...

тази живопис е поетична и краси-
ва, но до нея се достига трудно, защото 
носи истини, пътят до които изисква оп-
ределено нравствено и естетическо уси-
лие”, посочва проф. ивайло Мирчев.

такъв е споменът ни за кацамунски 
- фин и вглъбен, художникът като в 
унес рисува, докато обитава други ду-
ховни селения. Живописта му те при-
ковава и като на забавен каданс виж-
даш пейзажи, натюрморти, фигури... 
усещане за вечност.

по повод юбилея на художника  
(в деня на откриването на изложбата 
- 30 май, се навършиха 80 години от 
рождението му) успяхме да съберем 
близо 20 живописни платна. една ка-
мерна изложба, но представителна из-
вадка за творческия му път: от 80-те 
години на XX век, когато живописта 
му е по-конкретна, до последните го-
дини от живота му, с почти абстрактни 
“Съновидения”, споделя галеристката 
Гергана Борисова. 

проектът е реализиран с финансо-
вата подкрепа на нФ “култура”.

Среща-разговор с 
Валерий Тодоров в НБКМ

Националната библиотека “Св. св. 
Кирил и Методий”, Университетът 
по библиотекознание и информационни 
технологии, фондация “Комуникации и 
култура” и издателство “За буквите - 
О писменехь” представят среща-разго-
вор и премиера на книгата на Валерий 
Тодоров “Медии и време. Журналис-
тика, истина, реалност” на 6 юни от 
17,30 ч. във фоайето на Национална-
та библиотека. Темата на срещата е 
“Журналистиката и времето, времето 
в журналистиката, журналистиката в 
медиите, истината и медийната реал-
ност”. Книгата съдържа разнообразни 
примери от практиката на автора - 
журналист, коментатор, медиен мени-
джър, кореспондент в чужбина. Целта 
на срещата е откровен разговор за до-
верието и отговорността на медиите, 
очакванията на аудиторията и риско-
вете на новите медийни технологии. 
Входът е свободен.

Проф. Сие Фей ще изнесе
майсторски клас в НАТФИЗ

НАТФИЗ посреща 
проф. Сие Фей от Ки-
тай, за да изнесе май-
сторски клас (5 юни, 
18 ч.) и да представи 
някои от най-успеш-
ните си филми, сред 
които “Момиче от 
Хънан” (прожекция 
на 5 юни, 19 ч.) и “Май-
сторката на сусамово 
олио” (прожекция на  
6 юни, 19 ч.). Поканата 
е част от честването 
на 50-годишнината на 
Факултета по екранни 
изкуства. Сие Фей завършва Пекинската 
филмова академия през 60-те години на 
миналия век. Започва да преподава през 
1965 г. Бил е зам.-председател на БФА 
(1980-1988), а понастоящем е почетен 
професор. Медиатор на срещата с проф. 
Сие Фей ще бъде проф. д-р Андроника 
Мартонова.

Майсторка на модерна 
дантела гостува 
в Чешкия център

СНИМКАЧЕШКИЦЕНТЪР

Изложба с ръкоделни текстилни 
творби ще представи Чешкият център в 
София съвместно с Галерията за модер-
но изкуство в Храдец Кралове. Проектът 
“На допир” на майсторката на чешка 
модерна дантела Светлана Павличкова 
ще бъде представен от кураторката 
Анна-Хорак Земанова на 6 юни в 18 ч. в 
Чешкия център. На 7 юни в 18 ч. започ-
ва уъркшоп, на който ще се рециклират 
остатъчни платнени материaли и дре-
хи. Участниците в уъркшопа трябва да 
си донесат дрешка или покривка, която 
искат да рециклират или излишни тек-
стилни материали. Предварителна ре-
гистрация на ccsofia@czech.cz.

натозиденсародени

накратко

БОРИСЛАВЧУЧКОВ,
продуцент,сценарист
ПЕТЯАЛЕКСАНДРОВА,
кинокритичка

Видин ще е домакин на 
младежкия Summer Vibes 
Festival за четвърта поредна 
година. Събитието ще се про-
веде на 10 и 11 юни край ем-
блематичната крепост “Баба 
Вида”. както и при предиш-
ните издания, мисията на фес-
тивала е да откъсне децата от 
интернет пространството, да 
им покаже един по-здраво-
словен и не по-малко инте-
ресен начин за забавление на 
открито в реалния свят. Целта 
е да сe насърчи общуването 
помежду им на живо, без ди-
гитални устройства, както и 
да се заздрави връзката с ро-
дителите им чрез едно общо 
приятно преживяване, научи 
дуМа от Валентина ненова, 
PR Event Masters.

програмата на фестивала 
е богата на събития и емоции 
за малки и големи. Всеки ден 
преди обед ще има училище 
за танци, където участниците 
ще изработват танцов пър-
форманс, който ще предста-
вят вечерта на голяма сцена 
пред публика. След обяд 
ще се играят много забавни 
игри - народна топка, дърпа-
не на въже, дама, хвърляне 
на рингове, баланс с тенис 
топче, скачане с чували и на 

ластик и др. участието във 
всяка игра ще носи на всеки 
участник парче от пъзел, като 
накрая събралите всички пар-
чета ще участват в томбола с 
атрактивни награди.

Вечерите са отредени за 
безплатни концерти на едни 
от най-популярните сред мла-
дото поколение музикални из-
пълнители у нас.

на 10 юни видинчани и 
гости на града ще могат да 
чуят и да се срещнат на живо 
с една от най-успешните мла-
ди певици в момента - дара 
екимова, и музикалната сен-
зация група “Молец”. на  
11 юни крайдунавският парк 
ще е озвучен от любимците 
на младежите FYRE, Theo и 
победителката в четвъртия 

сезон на The X Factor Бъл-
гария - Християна лоизу. 
Водещи на събитието ще са 
популярните влогъри ицака 
и павел колев. 

тазгодишният Summer 
Vibes Festival ще е под мотото 
на проекта “За зелено бъде-
ще на нашата планета”. той 
е създаден по инициатива на  
кнауф България в партньор-
ство с община Видин. В рамки-
те му ще се събира отпадъчна 
хартия, която ще се използва 
за производство на гипсфа-
зерни плоскости от завода в 
крайдунавския град. Целта му 
е учениците да се запознаят с 
практиките за рециклиране и 
устойчиво използване на при-
родните ресурси, да научат за 
продукта гипсфазер, както и 
да се създадат връзки между 
индустрията и образователни-
те институции, които да под-
помогнат учащите в тяхната 
професионална ориентация и 
реализация.

Summer Vibes Festival се 
организира от община Видин 
и Event Masters с подкрепата 
на Местната комисия за борба 
с противообществени прояви 
на малолетни и непълнолетни. 
достъпът до всички събития 
във фестивала е безплатен.

Картините на Йордан Кацамунски 
излъчват усещане за вечност

„Молец” и Дара Екимова
с концерти във Видин
Младежкиятлетенфестивалкрайкрепостта„БабаВида”
предлагазабавлениязамалкииголемисвходсвободен

СНИМКАНАТФИЗ

Проф. Сие Фей
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отговоринакръстословицата

отброй104

Рибар се хвали: 
- Като 

извадих шарана, 
нивото на 

язовира спадна с 
половин метър.

воДоравно: Значение. Екипажи. Ивенс /
Йорис/.Барут.Сметало.Немирник.Апели.Мидас.
Имо.Тела.“Вавел”.Оцет.Опи/Джон/.Венев/Сто-
ян/. Аби. Яре. Панта. Гри. “АК”. Перла. Градина.
Животно.Проба.Река.Кризи.Нес.Блато.Дрозд.
Вале.Ити.Ирасу.Пир.Ана/”АнаКаренина”/.Пра-
во. Подове. Крака. Коридор. Похвала. Палта. Ин.
Рага.“Парма”.“Аня”.Лира.Мирно.Епик.Ест.Бел-
ка.Аза.Роти.АТА.Ветеран.Нораир.“Панорама”.
Ниви.Рис.Локатор.

отвЕсно: Аниматорки. “Линко”. “Леони”.
“Епепе”.Врата.Христов/Георги/.Учители.Поети.
Квартири. Евала. Петко. Прага. Нели /”Стас и
Нели”/.Варна.Ирала/Доминго/.Баир.Ино/Бер-
нар/. Венло. Драка. Метри. Пес. Манта. Крава.
Пила.“Нивеа”.Просо.Парк.Лебедев/Валентин/.
Гризу.Карнавал.Камал/Галиаскар/.Грозд.“Пол-
мо”.Ено.Мирис.Араби.Порта.Аток.Пур.Обида.
Видиа.Езера.Датници.Народ.Апарат.Име.Ан-
гел.Воини.“АМО”.Дискотека.Северняк.Нар.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес вторник сряда четвъртък

дъжд,гръмотевици дъжд,гръмотевици променливо променливо

максимални максимални максимални максимални

25
oC 26

oC 26
6C 27

0C

овен

рак

телец

лъв

БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

Трябва да бъдете по-
отстъпчиви, без да ус-
ложнявате отношения 
с околните.

Научавате полезни неща, 
обещават ви съдействие, 
канят ви за малки, но ин-
тересни проекти.

Придържайте се към 
своя режим, здравето 
ви е уязвимо. Не прека-
лявайте с купоните.

Дразните се, че околни-
те не забелязват стара-
нието ви за разрешаване 
на проблеми. Не е така.

Не бързайте с нови бизнес 
партньорства, сега ако 
уреждате свои задълже-
ния, бъдете много точни.

Промени в делови и ли-
чен план, за които от-
давна мислите, идват 
на дневен ред. 

Добро време, за да прека-
рате със семейството си 
приятни часове, отидете 
на кино или на театър.

Ако сте усложнили от-
ношения с близки хора, 
то е заради странична 
намеса.

Сами си създавате пробле-
ми с припряност, по-добре 
е да работите в екип и по 
твърди уговорки. 

Плановете ви са амби-
циозни, затова не бива 
да пилеете средства, 
време, енергия.

Трябва да планирате точ-
но следващите си стъпки, 
разкриват ви се благодат-
ни условия за печалби. 

Не се поддавайте на 
внушенията на капризни 
хора около вас, спорове в 
момента не са от полза. 

православенкалендар

вторият вселенски съ-
бор фиксира учението на
Църкватазасветиядух

Светият дух в христи-
янството е едно от лицата
на Светата троица, третата
ипостас на триединния Бог.
Християнитевярват,чеСве-
тиятдухповременацялата
историяедавалнаопределе-
нилица,групиицелинароди
Своите благодатни дарове,
коитосепредоставятнавсе-
кивярващпосредствомтайн-
ствата.

вторият вселенски събор
(Константинопол, 381) фик-
сира учението на църквата
за Светия дух. осмият член
от никейско-цариградския
символнавяратагласи“[вяр-
вам]...ивСветиядух,госпо-
да, животворящия, Който от
отцаизхожда,Комутосепо-
кланямеиКоготославимна-
равносотцаиСина,иКойто
еговорилчрезпророците”.

св.доротейоставилва-
жнизахристиянитесъчине-
ниянагръцкиилатински

при царуването на не-
честивия римски император
диоклетианепископна град
тир бил свети доротей. Ко-
гатонечестивиятцарповдиг-
нал жестоко гонение срещу
християните, доротей оста-
вилсвоятакатедраисекри-
елвотдалечениместа.нос
възцаряванетонаимператор
Константинвелики,когатов
църкватанастъпилоуспокое-
ние,светителятсевърнална
своятакатедравтир.

животътнадоротейпро-
дължил до времето на им-
ператор Юлиан отстъпник.
Юлианотначалопреследвал
християните не открито, за-
повядвайки на началниците
наобластидагипритесняват
и измъчват. Свети доротей,
виждайки, че срещу вярва-
щите се надига ново гоне-

ние, пак оставил катедрата
на тирската църква, защото
господезаповядалданесе
предаваме на явни беди от
страна на гонителите, но да
гиизбягваме.

напускайкитир,доротей
дошъл в мала Азия, но там
билхванатотподдръжниците
набеззаконнияцарвградУд.
Катопретърпялразличнимъ-
чения,встраданиятапредал
блаженатасидушавръцете
на господа, на 107-годишна
възраст.

Църквата почита на 5 юни свети дух. св. свщмчк доротей,
еп.тирски.преп.петъркорицки

честито!

ЧестИт 
ЮБИлей!
на 05.06.2023 г. 

председателят на  
славянското дружество в 

България

крУМ 
лаЗаров
навършва 85 години

Славянско дружество в България 
Български антифашистки съюз

РС на БСП - Оборище, приятели и колеги

с дълбока признателност и уважение честитим юбилея на талантливия 
лектор, отличния организатор, верния последовател на славянското движение, 
убеден русофил, предан антифашист и социалист, безкрайно добрия и етичен 
човек крум лазаров!

дългогодишният му обществен път като комсомолски, партиен, държавен 
и обществен деец може да бъде само пример за подражание за всички нас – не-
говите другари, приятели и съидейници. Благодарим му, че и до днес е моторът 
на славянското дружество в България – организация с традиции и авторитет, и 

продължава да работи активно за популяризирането на неговите идеи.
Желаем му много сили, бодрост и още дълги години да бъдем заедно 

и се борим за каузите ни!

05.55 денятзапочвав
09.20 100%будни
11.00 Култура.Бг
12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.35 малкиистории
12.45 телепазаренпрозорец
13.00 последният печели - за-

бавно-познавателно се-
мейнокуизшоу/п/

14.00 телепазаренпрозорец
14.15 “Книганакнигите2”-ани-

мационенфилм
14.40 “Амос - пазителят на мас-

ките”-анимационенфилм
15.05 “деца на времето” - тв

филм
15.45 телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Светътиние
17.00 Българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.30 ощеотденя-коментарно

предаване
19.00 последният печели - за-

бавно-познавателно се-
мейнокуизшоу

20.00 посветаиунас
20.45 Спортниновини
21.00 история.bg
22.00 “данадживеешескобар”-

твфилм/59епизод/(16)
23.00 посветаиунас
23.25 “Сорьонен” - тв филм /17

епизод/(16)
00.25 Светътиние/п/
00.55 100%будни/п/
02.30 Култура.Бг/п/
03.30 “деца на времето” - тв

филм/п/
04.15 олтаритенаБългария
04.25 посветаиунас/пот20.00

ч./
05.10 ощеотденя-коментарно

предаване/п/
05.40 телепазаренпрозорец

06.00“тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещидесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.30“Комицитеиприятели”-ко-
медийношоу

13.30 “Станибогат” /п./ - телеви-
зионнаиграсводещмиха-
илБилалов

14.30“огледаленсвят”-сериал
15.30премиера:“опасниулици”-

сериал,с.16
17.00bTVновините
17.20 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щацветанкаризова

18.00 “Стани богат” - телевизи-
оннаиграсводещмихаил
Билалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00 премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.5,еп.59

21.00премиера:“Софиявкъщи”-
сериал,еп.3

22.00bTVновините-къснаеми-
сия

22.30премиера: “Камионджии” -
сериал,еп.11

23.30премиери:“пожари”-сери-
ал,еп.1

00.20“Катонакино”-предаване
закино

00.30 “Столичанивповече” -се-
риал,с.10,еп.4

01.20 “Фамилията” - сериал, с.2,
еп.7

02.10bTVновините/п./
02.40 “преди обед” /п./ - токшоу

сводещидесиславаСтоя-
новаиАлександърКадиев

04.35 “огледален свят” /п./ - се-
риал

05.30“лицевлице”/п./-публици-
стично предаване с воде-
щацветанкаризова

06.00 “Здравей, България” - су-

трешенблок

09.30 “на кафе” - предаване на

NOVA

12.00новинитенаNOVA

12.30 “наследство” (премиера) -

сериенфилм

13.30 “остани с мен: Завинаги”

(премиера)-сериал

15.00“немеоставяй”(премиера)

-сериенфилм

16.00новинитенаNOVA

16.10 “пресечна точка” - публи-

цистичношоу

17.00 “Семейни войни” - телеви-

зионнаигра

18.00 “голямото преследване” -

телевизионнаигра

19.00 новините на NOVA - цен-

тралнаемисия

20.00 “Черешката на тортата”

(новсезон)-риалити

21.00 “All Inclusive” - сериал, се-

зон1

22.00новинитенаNOVA

22.30“ФБр”-сериал,сезон3

23.30 “Частни детективи” - сери-

ал,сезон2

00.30 “престъпни намерения” -

сериал,сезон9

01.20 “рей донован” - сериал,

сезон3

02.00“Ямата”-сериенфилм

03.40“останисмен:Завинаги” -

сериал/п/

05.20 “пресечна точка” - публи-

цистичношоу/п/

10.00Refreshзаздраве

11.00EuroTVShop

11.30 Седмичник с владо Бере-

ану

12.30EuroTVShop

13.00новини

13.15пътуващочиталище

14.15Училищезародители

15.15новини

15.30EuroTVShop

16.00делници

19.30новини

20.00несестрахувай!

21.00Балотаж

22.00дасесрещнемспесен

23.00новини

23.30Шесточувство

01.30EuroTVShop

03.30Училищезародители

04.30пътуващочиталище

05.30несестрахувай!

06.30делници
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София,жк."дружба"1,
ул."илияБешков"3а

лудогорец обърна левски с 3:2 и се 
върна на върха на еfbet лига кръг пре-
ди края. кирил десподов (23) изведе 
“орлите” напред в резултата от дузпа, 
но левски направи обрат чрез илиян 
стефанов (33) и Филип кръстев (60). 
домакините от разград намериха сили 
за два гола чрез резервата Якуб пьот-
ровски (66) и тарана игор тиаго (72).

така на лудогорец ще му трябва 
победа срещу Черно море във Варна 
в сряда за 12 поредна титла, а левски 
и ЦскА ще играят дерби по същото 
време. “Червените” още не са загуби-
ли шансове за първото място, а “си-

ните” вероятно ще останат 
четвърти и ще играят бараж 
на 11 юни срещу седмия за 
място в лигата на конфе-
ренциите.

В делиормана треньорът 
на левски елин топузаков 

направи седем промени в стартовия 
състав в сравнение с мача с Черно 
море (2:1), като сред титулярите не 
започна нито един от бразилците Цу-
нами, рикардиньо, Уелтън и роналдо, 
а в тима имаше осем българи. имен-
но резервите не удържаха финалния 

устрем на “орлите”.
“доста съм доволен от това, което 

показахме на терена. не отстъпвахме 
в игрови аспект на лудогорец. Всич-
ко, което беше като замисъл с младите 
момчета за елемент на изненада, ми-
сля че се получи. само респект към 
играчите. В голяма част от мача бяхме 
равностойни на лудогорец, а на мо-
менти имахме и превъзходство.

В игрови план съм доволен от всич-
ки, нямаше притеснение у никого и 
играха със самочувствие, както подо-
бава на левски. дори и с най-младите 
изглеждахме опасно. няма никакво 
съмнение, че левски играе за себе си”, 
заяви топузаков.

“нямаме лесен мач, важността на 
трите точки като че ли ни вкара пове-
че стрес. след като вкарахме гол, не-
обяснимо се дръпнахме и получихме 
такъв. с една или две атаки допуснах-
ме попадение, което ни е стара сла-
бост. радвам се, че проявихме харак-
тер все пак. сега всичко зависи от нас 
и да изиграем добри 90 минути срещу 
боеспособен отбор на Черно море. 
държим съдбата в ръцете си”, каза 
треньорът на “орлите” ивайло петев.

Футбол
по Диема спорт
18.30 Хебър - берое

по Диема спорт 2
18.30 Септември Сф - ботев Вр

по Диема спорт 3
18.30 Пирин - Спартак Вн

по Нова спорт
21.45 Хамбургер - Щутгарт

по евроспорт 1
тениС
11.30 и 21.00 “Ролан Гарос”

глЕдаЙтЕ

рЕзултати

Първа група
XXXIV кръг
Локо Пд - Черно море 2:1 1:0 или-

ев (52) 1:1 Алвес (76) 2:1 Маркес (89-д); 
ЦСКА - ЦСКА 1948 1:1 1:0 Махму-
тович (40) 1:1 енрике (45); Лудого-
рец - Левски 3:2 1:0 десподов (23-д) 
1:1 стефанов (33) 1:2 кръстев (60) 2:2 
пьотровски (66) 3:2 тиаго (72).

1.лудогорец 34 25 7 2 80:27 82
2.цСКА 34 25 6 3 63:17 81
3.цСКА1948 34 17 12 5 55:28 63
4.левски 34 17 10 7 47:20 61
5.черноморе 34 15 9 10 39:34 54
6.локоПд 34 15 8 11 35:34 53

XXXV кръг: сряда, 18.45: ЦскА 
1948 - локо пд; левски - ЦскА; Черно 
море - лудогорец.

  �
Владимир николоВ

Мачът от предпослед-
ния кръг на плейофите в 
първа група между ЦскА 
и ЦскА 1948 се превърна 
в истински трилър на ст. 
“Българска армия”. съ-
перниците си поделиха по 
точка след 1:1 и пропусна-
та дузпа в 10-ата минута 
на добавеното време. от 
бялата точка щатният из-
пълнител иван турицов не 
улучи вратата и лиши до-
макините от победата, не-
обходима им в битката за 
титлата с лудогорец.

люксембургският на-
ционал енес Махмутович 

(40) вкара първия си гол с 
червения екип, след като 
засече от движение топка-
та и с топовен шут от 20 
м простреля вратаря Ге-
надий Ганев, който преди 
почивката пазеше на вра-
тата тъкмо пред феновете 
в сектор Г. Бразилецът 
педриньо (45) опита диа-
гонален далечен изстрел, а 
сънародникът му  Густаво 
Бусато не се намеси убе-
дително и топката влетя в 
мрежата му за 1:1.

тобиас Хайнц (52) раз-
тресе гредата от фаул. по-
сле играта бе спряна зара-
ди множеството димки по 
трибуните, а това доведе 
и до дълго продължение в 
края на мача.

после двубоят загру-
бя, а липсата на втори гол 
изнерви домакините. те 
изгубиха преднината си 
от 1 т. и вече изостават с 
2 от лудогорец, който се 
наложи с 3:2 над левски, а 
в последния кръг предстои 
“вечното дерби”. 

“Много труден момент 
за нас. трябва да се надява-
ме, че и съперникът ще сгре-
ши, а ще има и феърплей. 
Започнахме да играем мача 
с огромен страх. предпола-
гам, че на футболистите им 
е било трудно при такова 
напрежение. освен страха 
у моите футболисти, няма 
за какво да ги обвинявам. 
В някои моменти играехме 
стихиен футбол, но дори и 

така пропуснахме няколко 
шанса. турицов има моята 
голяма подкрепа въпреки 
пропуска. съществува оп-
ределен страх, защото тол-
кова години ЦскА не е бил 
толкова близо до титлата - 
два кръга преди края да я 
държим в ръце.

срещу левски ще иг-
раят само футболисти, ко-
ито са в добро състояние. 
предстои ни най-големият 
мач в българското първен-
ство, но няма какво да се 
оплакваме. надявам се, че 
ще има феърплей. искам 
да поздравя съперника - 
не играха за нищо, но се 
хвърлиха на терена”, каза 
посърнал сръбският тре-
ньор саша илич.

Турицов изпусна дузпа, а ЦСКА - върха и титлата

Лудогорец 
победи Левски
„Орлите”докосват12-опоредноотличие

СнимкаБТа

левскарят келиан ван дер каап опитва да отнеме топката 
от игор тиаго, който донесе шампионската победа на лудогорец
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понеделник
5 юни

ТРОПС
16 

лео Меси беше освиркан на сбогуване с пСЖ. Това стана 
при загубата с 2:3 от клермон. на митичния за българите ст. 
“парк де пренс” голямата звезда на модерния футбол беше из-
пратен по начин, по който не подобава. новината за раздялата 
със 7-кратния носител на “Златната топка” беше съобщена малко 
преди началото на мача. Аржентинецът излезе на терена заедно 
със синовете си, но преди това феновете на пСЖ го освирквания 
при обявяването на титулярните състави. негативната реакция 
се повтори и при пропуск на Бълхата от чиста позиция.

Меси, както и другият напускащ - Серхио Рамос, започнаха 
като титуляри, а испанецът дори записа и гол на сметката си, но 
това не бе достатъчно за столичани, които си бяха осигурили 
титлата още в края на май.

пСЖ изпрати сезона с 24 допуснати гола у дома, което е и 
най-високия брой от 1985 г., когато парижани получават 28 по-
падения.

Голмайстор на лига 1 за пети пореден път стана килиан Мба-
пе с 29 попадения.

СнимкаБТа

Футболистите на ПСЖ се радват с шампионския трофей

Освиркаха Меси за сбогом в ПСЖ

Григор димитров (№29 в 
света) прегази даниел Алт-
майер (№79) с 6:4, 6:3, 6:1 за 
2,10 часа и се класира за втори 
път на 1/8-финал на откри-
тото първенство на Франция. 
Успехът е впечатляващ, след 
като в предния кръг германе-
цът хвърли бомбата, като от-
страни осмия поставен Яник 
Синер (ит).

на 1/8-финал Гришо ще 
срещне днес от 21.15 ч. друг 
германец - Александър Зверев 
(№27), срещу когото има 3 за-

губи и само една победа, при 
това в далечната 2014 г.

преди година етническият 
руснак претърпя контузия на 
крака на “Ролан Гарос” и от-
съства дълго време от корта, а 
сега пречупи Франсис Тиафо 
(САЩ, №12) с 3:6, 7:6 (3), 6:1, 
7:6 (5) за 3,45 часа.

Съперниците предложи-
ха забавление за публиката, а 
Саша преодоля и началното 
изоставане. Той загуби и пър-
вия гейм в третата част след 
пробив на Тиафо, но спечели 

следващите шест. Зверев изо-
ставаше и в четвъртия сет при 
4:5, но изравни, а после надде-
ля в тайбрека.

Мачът се състоя на същия 
корт, на който Зверев нарани 
глезена си преди година, но 
германецът показа, че отново 
е в най-добрата си форма.

“днешният ден бележи 
една година... Знам, че това 
беше най-трудната година в 
живота ми. обичам тениса по-
вече от всичко. обичам тениса 
не заради парите или славата, 

а заради играта и това, че иг-
рая пред вас, хора. Това, че те-
нисът ми бе отнет, ме направи 
нещастен. но сега очаквам за-
бавна втора седмица за мен”, 
каза Зверев.

Той определи Тиафо като 
най-добрия му приятел в Тура, 
коментира, че му е лесно сре-
щу него, защото двамата знаят 
тактиката си.

“опитвам се да избягвам 
погледа в очите, защото той 
е сред най-добрите тенисисти 
в света, когато има такава ус-

мивка на лицето си. Франсис е 
най-добрият ми приятел в те-
ниса, но на корта опитвам да 
не мисля за това. но след мача 
всичко е наред”, допълни още 
германецът.

С класирането за III кръг 
Гришо заслужи 90 т. и ще 
прогресира с четири места до 
№25 с 1365 т. при нов успех 
българинът ще събере 1545 т., 
които ще му отредят 22-ата 
позиция. от наградния фонд в 
париж димитров вече спече-
ли $200 000. 

отлично се представиха бъл-
гарските грации преди Световното 
първенство за девойки, което ще се 
проведе следващия месец в клуж-на-
пока, Румъния.

България заслужи седем медала на 
силния турнир за девойки за девойки 
“Тарт къп” в Бърно, Чехия. лъчезара 
пекова стана втора в многобоя. Бъл-
гарката игра снощи на финалите на 
всичките четири уреда. 

елвира краснобаева и никол То-
дорова спечелиха общо шест медала 
- 4 златни, 1 сребърен и 1 бронзов. 
краснобаева показа стабилна игра и 
завоюва златото в многобоя и на фи-
налите на топка и на бухалки. 

никол Тодорова се връща от Че-
хия с пълен комплект медали - злато 
на финала на лента, сребро на обръч 
и бронз в многобоя.

краснобаева стана шампионка 
на топка с 32,200 т. и на бухалки с 
30,100, а Тодорова взе злато на лен-
та с 28,800 т. и сребро на обръч с 
29,900.

пламена Георгиева с псевдоним 
bgirl Fire bird спечели световната титла 
по брейк в категория до 18 години при 
жените. Талантливата българка грабна 
титлата с виртуозните си изпълнения 
на проведения в любляна World kids 
breaking championship. 

Възпитаничката на треньора Хрис-
то Андонов преодоля конкуренцията 
на 31 състезателки от цял свят, след 
като спечели квота за участие на сло-
венска земя от квалификацията Urban 
zone в София, организирана всяка го-
дина от “София - европейска столица 
на спорта”. 

Злато в любляна при мъжете над 
18 години спечели ивелин Тодоров с 
псевдоним bboy Sart. В тази категория 
обаче турнирът бе квалификация за 
световното първенство, което пред-
стои в САЩ, съобщиха още от “София 
- европейска столица на спорта”.

Брейк надпреварите вече са олим-
пийски спорт и са включени в програ-
мата на игрите в париж догодина. Във 
френската столица през следващото 
лято ще се определят първите в исто-
рията олимпийски шампиони, а преди 
5 години спортът направи дебют като 
демонстративен на Младежката олим-
пиада в Буенос Айрес.

Григор Димитров среща 
Зверев на „Ролан Гарос“
Българинътспрогресвсветовнатаранглиста

Седем медала  
за грациите  
ни в Бърно

Българка със световна титла по брейк

Щабът на България се радва с отличията

СнимкаTennis.bg


